
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr XLVI/22
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 31 sierpnia 2022 r. 
 

Obrady rozpoczęto 31 sierpnia 2022 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 00:36 następnego dnia, tj.
1 września 2022 r. W posiedzeniu wzięło udział 22 radnych, nieobecny radny Paweł Rycka. Lista 
obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

Numery podjętych uchwał:

1. Uchwała Nr XLVI/655/2022 w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 
placówkach prowadzonych przez Miasto Racibórz.

2. Uchwała Nr XLVI/656/2022 w sprawie powierzenia uprawnień Prezydentowi Miasta Racibórz.
3. Uchwała Nr XLVI/657/2022 w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych i konserwacyjnych pomników przyrody.
4. Uchwała Nr XLVI/658/2022 w sprawie przyjęcia do realizacji zadania własnego Województwa 

Śląskiego polegającego na zarządzaniu przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w 
ciągu dróg wojewódzkich w granicach administracyjnych Miasta Racibórz.

5. Uchwała Nr XLVI/659/2022 w sprawie zmiany nazwy części ulicy Jana Matejki na ulicę 
Akademicką.

6. Uchwała Nr XLVI/660/2022 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 r. 
7. Uchwała Nr XLVI/661/2022 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
8. Uchwała Nr XLVI/662/2022 w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXI/453/2009 Rady Miasta 

Racibórz z dnia 29 kwietnia 2009 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania 
udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Prezydenta Miasta Racibórz.

9. Uchwała Nr XLVI/663/2022 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Raciborskiemu.

10. Uchwała Nr XLVI/664/2022 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/321/20220 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 30 września 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
działek gruntu położonych w Raciborzu w rejonie ul. Rudzkiej.

11. Uchwała Nr XLVI/665/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki 
gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Rudzkiej.

12. Uchwała Nr XLVI/666/2022 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek 
położonych w Raciborzu przy ul. Agaty, ul. Koszalińskiej oraz przy ul. Rudzkiej. 

13. Uchwała Nr XLVI/667/2022 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek 
położonych w Raciborzu przy ul. Królewskiej.

14. Uchwała Nr XLVI/668/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności działek 
gruntu, położonych w Raciborzu przy ul. Odrodzenia. 

15. Uchwała Nr XLVI/669/2022 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Włoskiej 5 i 8.

16. Uchwała Nr XLVI/670/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki 
gruntu położonej w Raciborzu przy ulicy Rybnickiej.

17. Uchwała Nr XLVI/671/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
zabudowanej położonej w Raciborzu przy ulicy Londzina nr 49.

18. Uchwała Nr XLVI/672/2022 w sprawie odwołania radnej z funkcji przewodniczącej Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz.

19. Uchwała Nr XLVI/673/2022 w sprawie odwołania radnej z funkcji przewodniczącej Komisji 
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Oświaty, Kultury, Sportu, Rekreacji i Opieki Społecznej Rady Miasta Racibórz.
20. Uchwała Nr XLVI/674/2022 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/5/2018 z dnia 21 listopada 2018 

r. w sprawie wyboru przewodniczących komisji Rady Miasta Racibórz.
21. Uchwała Nr XLVI/675/2022 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z 

dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta 
Racibórz.

22. Uchwałą Nr XLVI/676/2022 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/7/2018 Rady Miasta Racibórz z 
dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i 
wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz.

Uczestnicy sesji z ramienia urzędu miasta i jednostek organizacyjnych miasta:

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy
 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk
 Kierownik Referatu ds Budżetu i Analiz Oswald Schuderla
 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski
 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Małgorzata Rudnicka – Głowińska
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Piotr Glapa
 Radca Prawny Marek Harz
 Radca Prawny Piotr Janas

Lista zaproszonych gości:

 JM Rektor Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Raciborzu dr Paweł Strózik

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner otworzył XLVI sesję Rady Miasta Racibórz, powitał 
wszystkich zgromadzonych radnych, prezydenta i jego zastępców oraz gości i media. Dalej 
poinformował, że sesja jest transmitowana i nagrywana. Poprosił o potwierdzenie obecności 
radnych w systemie do obsługi Rady. Następnie stwierdził, że w chwili obecnej w obradach 
bierze udział 21 radnych, zatem rada jest władna do podejmowania uchwał. Dalej przedstawił 
wniosek o uzupełnienie porządku obrad o autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany
budżetu miasta na 2022 rok, o Uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
wraz z jej autopoprawką, oraz o Uchwałę w sprawie zmiany w składach komisji i Uchwałę w 
sprawie zmiany składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Głosowano wniosek w sprawie:
uzupełnienia porządku obrad o następujące materiały: 1) Autopoprawka do projektu uchwały w 
sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok - do pkt 11. 2) Uchwała w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej - po pkt 11. 3) Autopoprawka Prezydenta Miasta Racibórz do 
Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej - po pkt 11. 4) Uchwała w 
sprawie zmiany w składach komisji, 5) Uchwała w sprawie zmiany składu Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji . 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda
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PRZECIW (1)
Justyna Poznakowska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Leon Fiołka, Piotr Klima, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna 
Tomaszewska
NIEOBECNI (1)
Paweł Rycka

Rada przyjmując wniosek ustaliła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.
2. Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Sprawozdanie Prezydenta o pracach realizowanych w okresie międzysesyjnym.
4. Informacja Komisji Rewizyjnej o utrudnianiu przez Prezydenta Miasta Dariusza Polowego prac 

Komisji.
5. Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2021/2022.
6. Uchwała w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w placówkach 

prowadzonych przez Miasto Racibórz.
7. Uchwała w sprawie powierzenia uprawnień Prezydentowi Miasta Racibórz.
8. Uchwała w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i 

konserwacyjnych pomników przyrody.
9. Uchwała w sprawie przyjęcia do realizacji zadania własnego Województwa Śląskiego 

polegającego na zarządzaniu przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg 
wojewódzkich w granicach administracyjnych Miasta Racibórz.

10. Uchwała w sprawie zmiany nazwy części ulicy Jana Matejki na ulicę Akademicką.
11. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok. 
12. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
13. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXI/453/2009 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 

kwietnia 2009 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji w 
spółkach prawa handlowego przez Prezydenta Miasta Racibórz.

14. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
15. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/321/2020 Rady Miasta Racibórz z dnia 30 

września 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu 
położonych w Raciborzu w rejonie ul. Rudzkiej.

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu przy ul. Rudzkiej.

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w Raciborzu 
przy ul. Agaty, ul. Koszalińskiej oraz przy ul. Rudzkiej.

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w Raciborzu 
przy ul. Królewskiej.

19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności działek gruntu, położonych w 
Raciborzu przy ul. Odrodzenia.

20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Włoskiej 5 i 8.

21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu przy ulicy Rybnickiej.

22. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej położonej w 
Raciborzu przy ulicy Londzina nr 49.

23. Uchwała w sprawie odwołania radnej z funkcji przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji Rady Miasta Racibórz.

24. Uchwała w sprawie odwołania radnej z funkcji przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu, Rekreacji i Opieki Społecznej Rady Miasta Racibórz.

25. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/5/2018 z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie wyboru 
przewodniczących komisji Rady Miasta Racibórz.
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26. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada 
2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz.

27. Uchwałą w sprawie zmiany Uchwały Nr I/7/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada 
2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i wyboru 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz.

28. Wolne wnioski i informacje.
29. Zakończenie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie nad protokołem z XLV sesji Rady Miasta Racibórz.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z XLV sesji Rady Miasta Racibórz.
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (18)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał
Szukalski, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Leon Fiołka, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska
NIEOBECNI (1)
Paweł Rycka

 Przewodniczący Rady Marian Czerner w związku ze świętem Straży Miejskiej na ręce 
obecnego na sesji Komendanta Straży Miejskiej w Raciborzu Wiesława Buczyńskiego złożył 
życzenia oraz wyrazy uznania za pełniona służbę dla całej komendy (oklaski na sali). Następnie 
realizując ustalenia z poprzedniej sesji oddał głos zaproszonemu na sesję rektorowi Państwowej 
Wyższej Szkoły Zawodowej w Raciborzu dr Pawłowi Strózikowi.

 Rektor PWSZ dr Paweł Strózik podziękował za zaproszenie, a następnie w kilku słowach 
wykorzystując przygotowana prezentację omówił temat zmiany nazwy uczelni z PWSZ na 
Akademię Nauk Stosowanych, a zarazem poprosić o poparcie dla uchwały w sprawie zmiany 
nazwy części ulicy Matejki na ulicę Akademicką. Przedstawił wymagania jakie uczelnia 
musiała spełnić aby do zmiany nazwy doszło. Dalej w skrócie wyjaśnił, że termin nauk 
stosowanych to wykorzystywanie wiedzy w praktycznych zastosowaniach. Dodał, że zmiany 
nazw uczelni są bardzo pozytywnie odbierane w środowisku szkół wyższych zawodowych, co 
potwierdzają zaprezentowane też przykłady. Dalej przedstawił cały proces legislacyjny.  
Wskazał, że były rozważane też inne nazwy, ostatecznie jednak przyjęto nazwę podstawową, 
która zacznie obowiązywać od 1 października 2022 r. Dodał, że zmiana nazwy wiążą się 
oczywiście z nowymi perspektywami – swoistą kompatybilnością w przestrzeni europejskiej, a 
co za tym idzie z wieloma wartościami. Dalej przedstawił temat zmiany nazwy części ulicy 
Matejki przebiegającej przed wejściem do uczelni, na nową nazwę - ulica Akademicka oraz 
poprosił o przyjęcie tej uchwały na dzisiejszej sesji.                 

 Radny Piotr Klima przekazał, że żałuje, że nie została przyjęta nazwa z dodanym słowem 
„Śląska” czy „Górnośląska”, podkreślił również fakt, że radni nie mieli możliwości 
uczestniczyć w tych pracach. Dalej wskazał, że wszystko ma swoje plusu i minusy i w związku 
z tym zapytał jakie są te minusy, te cienie. Dalej zapytał czy zakładana zmiana adresu 
pocztowego uczelni nie będzie wiązała się również ze zmianami w księgach wieczystych. Dalej 
wskazał na historyczną już nazwę Studium Nauczycielskiego przy ul. Juliusza Słowackiego. 
Zapytał też o koszty tego procesu.     
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 Rektor PWSZ wyjaśnił, że ustawa przy zmianie nazwy nie przewidywała udziału innych 
podmiotów, poza organami uczelni. Organy uczelni zaś podjęły ta decyzje jednogłośnie. Dalej 
przekazał, że na razie cieni tej decyzji nie dostrzega, koszty też nie będą wielkie. Liczy się, że 
całkowity koszt powinien zamknąć się w kwocie 50.000 zł. W kwestii adresu pocztowego 
przekazał, że niewątpliwie może wiązać się to też z kwestiami geodezyjnymi. Natomiast gdy 
chodzi o odniesienie się do historii to wskazał, że wejście od ul. Słowackiego nie funkcjonuje 
już od kilkunastu lat, w tym miejscu teraz mieści się biblioteka uczelni.      

 Radna Ludmiła Nowacka (Ad Vocem) wskazała, że nie powinno się powtarzać pewnych nazw, 
a Górnośląska Akademia powstała już w Katowicach. 

 Radny Henryk Mainusz wskazał, że większość obiektów uczelni przylega do ul. Słowackiego, 
m.in. i akademik.  

 Rektor PWSZ przekazał, że akademik i aula ma odrębny adres i on nie będzie zmieniany. 
Nazwa uczelni jest zmieniana by pokazać na zewnątrz, że Racibórz jest miastem akademickim. 
Dzięki zmianie nazwy uczelni, a także i nowej nazwie ulicy zyska nie tylko uczelnia ale zyska 
też miasto.   

 Radna Krystyna Klimaszewska pogratulowała całemu zespołowi uczelni tego, że udało się 
uruchomić II stopień studiów na kierunku – pielęgniarstwo.  

 Rektor PWSZ wskazał, że uczelnia prężnie się rozwija i w tym roku uruchomiono dwa kierunki 
magisterskie. Dodał, że akredytację na pielęgniarstwo otrzymano na 4 lata. Wskazał też, że limit
przyjęć został wypełniony w trzy dni. Podobnie limit wypełniono też na nowym kierunku 
magisterskim – administracja. 

 Radna Anna Szukalska zapytała czy mieszkańcy, którzy przy tej ulicy mają zlokalizowane 
garaże zostali powiadomieni w ramach procedury zmiany nazwy ulicy.

 Rektor PWSZ przekazał, że jest to pytanie bardziej do urzędu. Dodał, że z tego co się orientuje, 
to przy tym fragmencie ul. Matejki nie ma żadnego adresu.  

 Radna Anna Szukalska przyznała, że nie jest przekonana do tej zmiany, a powodem jest to na co
wskazywał już radny Piotr Klima, a więc odniesienie się do Studium Nauczycielskiego. Dalej 
wskazała, że na niedawno otworzonym historycznym szlaku turystycznym widnieje tablica z 
nazwą PWSZ, szkoda więc, że nie było w tej kwestii porozumienia. Dodała też, że koszty 
niewątpliwie będą po stronie uczelni, niemniej Rada co roku decyduje o przekazaniu środków 
uczelni o podobnej wielkości.    

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że zmiany nazw ulic zawsze budzą jakieś drobne niepokoje, 
niemniej nie powinno się tym nadmiernie martwić. Dalej wskazując na korzyści jakie widzi cała
społeczność akademicka, zarówno w zmianie nazwy uczelni jak i w zmianie nazwy części ulicy,
która przylega do uczelni, tym bardziej, że nie rodzi to żadnych negatywnych skutków dla 
miasta czy mieszkańców. Zaapelował do radnych aby też widzieć w tym korzyść, bo korzyść 
dla uczelni to korzyść dla miasta.    

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że zauważa duży rozwój uczelni i uznała, że 
mieszkańcy również to zauważają. Cieszy ją więc zmiana nazwy uczelni jak również 
pozytywnie ocenia inicjatywę zmiany nazwy ulicy.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak dalszych zgłoszeń podziękował 
rektorowi za udział w sesji. 

3. Sprawozdanie Prezydenta o pracach realizowanych w okresie międzysesyjnym.    

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że realizację uchwał Rady Miasta poprzedniej 
kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej 
kadencji przedstawi w dalszej części obrad. Następnie przedstawił informacje o realizacji zadań 
między sesjami. Lista omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 2 do protokołu. W czasie 
wystąpienia minutą ciszy uczczono pamięć zmarłego nestora pedagogiki prof. Mariana Kapicy. 
Dalej nawiązując do obchodów Dnia Straży Gminnej odczytał i przekazał na ręce Komendanta 
Straży Miejskiej list gratulacyjny przesłany przez Wojewodę Śląskiego. Dalej odczytał list 
pochwalny mieszkańca za pomoc w odnalezieniu samochodu, a także wręczył podziękowania 
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funkcjonariuszom za odzyskanie skradzionego roweru oraz za prowadzenie akcji edukacyjno – 
prewencyjnej w placówkach oświatowych i wydanie kolorowanki dla dzieci. Na koniec 
poinformował, że realizując postanowienie § 5 ust. 1 Uchwały Nr XXXI/453/2009 r. Rady 
Miasta Racibórz z dnia 29 kwietnia 2009 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i 
zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Prezydenta Miasta Racibórz, 
zwiększono udziały w spółce Unia Racibórz w ilości 400 udziałów po 500 zł każdy, o łącznej 
wartości  200.000 zł. - Zarządzeniem Nr 2049/22 Prezydenta Miasta Racibórz z dnia 26 lipca 
2022 r. oraz Zarządzeniem Nr 2078/22 Prezydenta Miasta Racibórz z dnia 26 sierpnia 2022 r., 
w ramach uprawnień do dysponowania budżetem.  

 Radny Eugeniusz Wyglenda odnosząc się do informacji prezydenta o udziale w dniu 5 lipca w 
obchodach 75 lecia podokręgu Racibórz działającego w ramach Śląskiego Związku Piłki 
Nożnej przekazał, że główne uroczystości odbyły się w dniu 3 lipca w Tworkowie w Gminie 
Krzyżanowice. W tych uroczystościach uczestniczył prezes Śląskiego PZN, starosta, wójtowie 
lub ich przedstawiciele. Zdziwieniem było to dlaczego uroczystości odbywają się w 
Tworkowie, a nie w Raciborzu i dlaczego nie było przedstawiciela Miasta Raciborza. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że w dniu 5 lipca brał udział w uroczystym 
posiedzeniu zarządu Śląskiego ZPN z okazji jubileuszu raciborskiego podokręgu. W zakresie 
pozostałych uroczystości przekazał, że inne wcześniejsze zobowiązania uniemożliwiły mu w 
nich udział. 

 Radna Anna Szukalska przekazała, że prezydent poinformował radę o podniesieniu udziałów w 
spółce Unia Racibórz, w związku z tym zapytała kiedy to nastąpiło i na jaki cel oraz jakie 
prezydent ma uzasadnienie dla tej decyzji  i z jakiego zadania w budżecie środki te zostały 
zabrane. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że przed chwilą odczytał, że odbyło się to dwoma 
zarządzeniami, jednym z dnia 26 lipca br., i drugim z dnia 26 sierpnia br. Dodał, że w tym 
momencie nie jest przygotowany do odpowiedzi na tak szczegółowe pytania, każde z zarządzeń 
miało na pewno jakieś uzasadnienie.  

 Radna Anna Szukalska uznała, że jeżeli prezydent podjął tak ważną decyzję finansową to 
powinien to pamiętać. Ponadto wskazała, że prezydent wiedział o stanowisku rady, bo dyskusje 
w tym temacie były po audycie. Prezydent Miasta miał więc świadomość, że większość w 
radzie nie popiera dotowania tej spółki, a bardziej oczekuje realnej poprawy sytuacji 
finansowej. Dodała, że rada udzielając prezydentowi upoważnienia obdarzyła go kredytem 
zaufaniem, a prezydent to zaufanie nadwyrężył i to zaufania zawiódł. Co więcej prezydent nie 
chce informować o sytuacji finansowej spółki, nie odpowiada na zadawane pytania.     

 Radny Mirosław Lenk odnosząc się do tego przekazał, że wielokrotnie przekonywał radnych, że
prezydent tego nie zrobi, wiedząc, że rada nie akceptuje tego typu działania. Wiele razy już 
przecież dyskutowano na temat tej spółki. Dalej też stwierdził, że organizacja klubu sportowego
w formie spółki to poroniony pomysł, który rodzi właśnie tego typu kroki. Dodał, że nie spotkał
się w swojej pracy zawodowej z sytuacją, w której wnosi się nowe udziały do spółki na 
konsumpcję, na przejedzenie, na ratowanie jakieś sytuacji. Nowe udziały wnosi się na 
inwestycje, na zakupy inwestycyjne, na coś nowego. Na bieżące utrzymanie spółka powinna 
sobie zarobić.  Tak właściciel powinien traktować swoją spółkę. Dodał, że dowiedział się o 
100.000 zł udziałów, dzisiaj zaś prezydent poinformował o kolejnych 100.000 zł., 
wykorzystując zaufanie rady dane w uchwale budżetowej. Uznał, że to takie działanie pod 
osłoną nocy. Dodał, że jest strasznie zdegustowany takim działaniem. Na koniec wskazał, że 
jedno z tych zarządzeń jest z ostatniej chwili, dziwne więc, że prezydent nie pamięta na co 
przeznaczył te środki. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał że poruszamy się tutaj po materii bardzo delikatnej 
i tu każde słowo ma znaczenie, stąd też nie chce przytaczać niczego z pamięci, woli sięgnąć do 
dokumentów i przekazać to na piśmie. Tak aby potem nie było, że ktoś coś zrozumiał 
nieopatrzne. Kierując słowa do radnego Mirosława Lenka przekazał, że w jego karierze 
zapewne wiele razy wnosił udziały do spółek, zapewne też rok do roku, w momencie gdy 
spółka co roku wykazywała stratę. Dodał, że warto sięgnąć do historii Przedsiębiorstwa 
Komunalnego. 
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 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zamknął 
przedmiotowy punkt obrad.               

4. Informacja Komisji Rewizyjnej o utrudnianiu przez Prezydenta Miasta Dariusza Polowego
prac Komisji.

 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Szukalska przekazała, że ten punkt obrad jest 
wniesiony po dyskusji na komisji rewizyjnej. Wskazała, że komisja rewizyjna jest obligatoryjną
komisją powoływaną przez Radę, bo obowiązkiem Rady jest kontrola działalności prezydenta. 
Wskazała, że zdarzały się wcześniej problemy przy przeprowadzaniu kontroli spółki Unia 
Racibórz ale to co mamy obecnie, sięgnęło apogeum problemów ze strony prezydenta. 
Rozważała więc jak wybrnąć z tej sytuacji ale po rozmowie z nadzorem prawnym wojewody 
uznała, że lepiej poinformować radę o tych problemach, ponieważ komisja rewizyjna działa na 
podstawie planu pracy komisji przyjętego przez radę i istnieje realne zagrożenie niezachowania 
terminów kontroli. Dalej uznała, że być może przekazując radzie jakie są to problemy, 
prezydent mimo że nie odpowiada komisji rewizyjnej, odpowie radzie. Nawiązując do ostatniej 
wypowiedzi, że prezydent odpowie na piśmie w sprawie udziałów w spółce przekazała, że 
niestety ale prezydent nie odpowiada na piśmie, również komisji rewizyjnej albo odpowiadając 
nie odpowiada na wszystkie pytania. Wskazała, że od lutego tego roku komisja rewizyjna 
przeprowadza kontrolę doraźną w zakresie delegacji służbowych prezydenta i jego zastępców 
oraz kontrolę doraźną w zakresie dodatków stażowych  i innych składników wynagrodzenia 
prezydenta i jego zastępców. W zakresie kontroli delegacji to do tej pory komisja rewizyjna nie 
ma odpowiedzi na  zapytanie dotyczące celowości wybranych delegacji odbytych przez 
prezydentów. Odpowiedź bowiem ograniczyła się do jednego zdania - cel został osiągnięty. 
Również nie ma uzasadnienia co do celowości wykorzystywania samochodu prywatnego do 
odbywania podróży służbowych głównie przez prezydenta Dariusza Polowego, wobec 
posiadania przez urząd samochodu służbowego i zatrudniania na etacie kierowcy. Na 64 
zbadanych delegacji, w 58  przypadkach prezydent wykorzystywał samochód prywatny, co 
kosztowało prawie 27.000 zł. Na pytanie o uzasadnienie tego prezydent podał tylko podstawę 
wskazującą, że ma takie uprawnienie. Komisja jednakże nie kwestionowała tego, pytanie 
brzmiało inaczej ale do tej pory prezydent nie odpowiedział. Również w zakresie kontroli 
dodatków stażowych i innych składników wynagrodzenia komisja poprosiła o świadectwa pracy
na potwierdzenie prawidłowości wyliczania dodatku stażowego w pełnej wysokości, czyli 20%.
Komisja uzyskała odpowiedź, że pewne informacje zawarte w świadectwie pracy nie mogą 
zostać upublicznione. Komisja tego nie kwestionuje więc ponownie zwróciła się o wydanie tych
dokumentów zanonimizowanymi danymi. Komisja nie otrzymała dokumentów i  nie uzyskała 
uzasadnienia. Komisja poprosiła więc o opinię prawną potwierdzającą, że prezydent nie może 
wydać tych dokumentów komisji rewizyjnej z tymi zanonimizowanymi danymi. Również tej 
opinii komisja nie otrzymała. Kolejna kwestia, gdzie komisja nie uzyskała odpowiedzi to 
sprawa przyznania Zastępcy Prezydenta Dawidowi Wacławczykowi specjalnego dodatku. Po 
otrzymaniu dokumentów komisja zwróciła uwagę, że każdy z prezydentów ma swój zakres i 
podległe wydziały i według komisji nie nastąpiło zwiększenia zakresu zadań. Na zadane pytania
prezydent również nie chciał odpowiedzieć, pytając komisje o kompetencje do wnikania w 
stosunki pracownicze. Niemniej jednak komisja nie wnika w stosunki pracownicze ale bada 
wydatkowanie środków publicznych. Prezydent jednak dalej swoje, nie chce udzielić 
odpowiedzi komisji. W związku z powyższym być może komisja będzie musiała tą kontrolę 
zakończyć. Niemniej może prezydent zechce odpowiedzieć na te pytania przed radą. Na koniec 
dodała jeszcze jedną kwestię, z czym do tej pory nie spotkała się w tej kadencji. Zaczęło się od 
uzasadnienie odmowy udzielenia odpowiedzi kwestią braku protokołu z posiedzenia komisji i 
niedowierzaniu temu gdy przewodnicząca komisji zwracała się o dokumenty. Niemniej gdy był 
protokół to również prezydent nie odpowiedział. Była również podejmowana uchwała komisji o
upoważnieniu przewodniczącej, parafowana przez prawników urzędu, którą prezydent również 
zakwestionował. Po ostatnim posiedzeniu komisji zostało sporządzone pismo podpisane przez 
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wszystkich obecnych na posiedzeniu członków, na które prezydent również nie odpowiedział. 
Po pierwsze więc jest to utrudnianie pracy komisji ale i niepotrzebne przedłużanie prac komisji, 
co wiąże się z dodatkowymi kosztami. Za każde posiedzenie członek komisji otrzymuje dietę, 
oprócz przewodniczącej, która otrzymuje jedną stawkę. Wychodzi więc ok.1800 zł za 
posiedzenie.                               

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wskazał, że zostały poruszone i kwestie proceduralne i 
kwestie prawne w bardzo delikatnej materii, która jest szczególnie chroniona kodeksem pracy. 
Stąd też uznał, że wszelkie odniesienie się do uwag musi następować na piśmie, tak aby mieć 
świadomość jakie pytanie zostało zadane i aby nie naruszyć żadnych z tych elementów, aby nie 
doprowadzić do sytuacji, że coś zostało niewłaściwie zrozumiane lub niewłaściwie zacytowane,
co już zdarzało się na tej sali i w protokole trzeba było to zmieniać. Odniesie się więc na to na 
piśmie.

 Radna Anna Szukalska przekazała, że zadała pytanie sformułowane do prezydenta na piśmie i 
komisja nie otrzymała odpowiedzi do dzisiaj. 

 Przewodniczący Rady Marian Czerner zapytał prezydenta czy może zadeklarować kiedy te 
odpowiedzi do komisji trafią. Wskazał, że komisja działa wg harmonogramu, a przedmiotowe 
kontrole powinny się już zakończyć. W związku z tym poprosił prezydenta aby odpowiedzi 
niezwłocznie trafiły do komisji. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że przyjmuje prośbę przewodniczącego.         
 Radna Anna Szukalska wskazując na obecność na sali radców prawnych oraz odnosząc się do 

informacji, że prezydent odpowiada tylko przed wyborcami uznała, że być może jedynie co 
należy zrobić to upublicznić zachowanie prezydenta, by wyborcy ocenili jak prezydent traktuje 
swoje obowiązki. Dalej poprosiła obecnych radców prawnych o podpowiedź co w sytuacji gdy 
prezydent coś kwestionuje. Jakie możliwości ma rada w sytuacji gdy prezydent nie udziela 
odpowiedzi na pytania komisji rewizyjnej.  

 Radca prawny Marek Harz przekazał, że pytanie zostało zadane w sposób bardzo szeroki i w 
każdym stanie faktycznym, odpowiedź prawdopodobnie będzie inna. Na teraz więc nie jest 
wstanie udzielić jednoznacznej odpowiedzi, co ma zrobić rada. Rada ma kompetencje 
wynikające ze statutu i z ustawy. Każde z organów i rada i prezydent mają swoje pole do 
działania.  

 Radny Michał Szukalski (Ad Vocem) zapytał czy odpowiedź mecenasa wynikała z pana 
odpowiedzi czy po prostu z tego co prezydent podpowiadał odwracając się do pana mecenasa.  

 Radca prawny Marek Harz przekazał, że na to pytanie również nie potrafi odpowiedzieć bo nie 
zakodował okoliczności, w której prezydent cokolwiek podpowiadał. Wskazał, że jest to 
irracjonalne aby wymienił się jakimkolwiek komunikatem. Nie umie odpowiedzieć na to 
pytanie, bo taki stan faktyczny nie zaistniał. 

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak zgłoszeń do dalszej dyskusji zamknął 
przedmiotowy punkt obrad.

5. Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2021/2022.

 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski przedstawiając przedmiotowe sprawozdanie w
formie  prezentacji  omówił  sytuacje  w  przedszkolach,  szkołach  podstawowych  i  zespołach
szkolno  –  przedszkolnych.  Przedstawił  obecną  ilość  dzieci  w  przedszkolach  zarówno
publicznych – 1747 dzieci, jak i nie publicznych – 282 dzieci. Dalej wskazał, że do publicznych
szkół podstawowych uczęszcza 3196 dzieci, a do szkół niepublicznych 166 dzieci. Obecnie w
Raciborzu funkcjonuje zespół żłobków, w tym żłobek przy ul. Słonecznej, który zapewnia 102
miejsca i nowy żłobek przy ul. Bielskiej ze 110 miejscami. Poza tym od września zostanie też
uruchomiony oddział  2,5 latków w Przedszkolu nr 14.  W tym miejscu kolejny raz zaprosił
radnych  do  odwiedzenia   nowego  żłobka  przy  ul.  Bielskiej.  Dodał,  że  w  niepublicznych
żłobkach i placówkach opieki jest udostępnionych 115 miejsc.  W dalszej kolejności omówił
kwestie  dotyczące  kadry  pedagogicznej  i  awansów  wg  stopni,  wyników  egzaminów  8-
klasistów,  systemu  wsparcia  edukacyjnego,  stypendiów  i  nagród  artystycznych,  wyprawki
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szkolnej  i  dotacji  podręcznikowej.  Dalej  przedstawił  dane  dotyczące  obiektów  szkolnych  i
przedszkolnych oraz przedstawił realizowane i planowane inwestycje. W tym miejscu zaprosił
radnych na uroczyste rozpoczęcie roku szkolnego w dniu 1 września. Dalej wśród dodatkowych
działań  edukacyjnych  omówił  realizację  Narodowego  Programu  Rozwoju  Czytelnictwa,
Programu  Aktywne  Tablice,  Programu  Laboratoria  Przyszłości  i  Programu  Wysoka  Jakość
Edukacji.  Dalej  omówił  uruchamiany  od  września  w  przedszkolach  i  szkołach  Program
Powszechnej  Dwujęzyczności.  Na  koniec  omówił  finanse  w  oświacie,  a  więc  wielkość
subwencji   i  średnią  na ucznia  oraz  wielkość  dotacji  dla  jednostek niepublicznych,  a  także
wykonanie  budżetu  na  oświatę  za  rok  poprzedni  oraz  plan  i  wykonanie  w roku bieżącym.
Dodał, że obecnie udział wydatków oświatowych w stosunku do całości wydatków miasta to
27,5%.  Poinformował  również  o  rozstrzygnięciach  w konkursach  na   dyrektorów w trzech
placówkach oświatowych.                

 Radny Piotr Klima zapytał czy występują jakieś problem, jakieś ciemne strony, oraz jakie są
zagrożenia, niebezpieczeństwa w drodze do szkoły i w samych szkołach, jak wygląda realizacja
posiłków w szkołach i ich jakość, jakie są koszty nauki i czy u nas rodziny są wspierane przez
miasto, jak szkoły są przygotowane na okres grzewczy, czy występują u nas braki w kadrze
nauczycielskiej. Poprosił też naczelnika wydziału o jego opinię w sprawie podręcznika do nauki
historii i zapytał czy w Raciborzu będzie on przyjęty. 

 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski odpowiadając przekazał, że pomoce naukowe
w dużych ilościach pojawiły się w placówkach oświatowych, natomiast potrzeby remontowe
placówek są zaspakajane na bieżąco, czynione jest to małymi krokami, 10 placówek ma już
zieloną  energię,  placówki  będą  też  stopniowo  objęte  monitoringiem.  W  zakresie  posiłków
przekazał, że nie miał informacji o problemach z jakością. Co do kosztów nauki to przekazał, że
oświata nigdy nie była rentowna i nigdy nie będzie. Niemniej wskazał, że wydatki gminy na
oświatę stają się coraz bardziej racjonalne. Dalej wskazał, że wsparciem dla rodzin jest program
stypendialny. W zakresie opału przekazał, że jest on jeszcze tylko w dwóch placówkach. Opał
do tych placówek został już zakupiony. Pozostałe placówki albo są przyłączone do sieci albo
opalane  gazem.  W  zakresie  kadry  nauczycielskiej  to  na  dzień  dzisiejszy  arkusze  zostały
zapełnione, a kadra jest kompletna. Problem jednak może pojawić się w przyszłości. System
jednak pozwala na dokształcanie się i nauczyciele z tego korzystają, zdobywając kwalifikacje
do  nauczania  kolejnych  przedmiotów.   W  kwestii  podręcznika  „Historia  i  teraźniejszość”
wyjaśnił, że to podręcznik do szkół ponadpodstawowych, pytać więc należałoby powiat. 

 Radny Piotr Klima dopytał o zabezpieczenie uczniów w drodze do szkoły, czy będą osoby do
przeprowadzania przez przejścia, czy pojawią się nowe przejścia ze światłami. Zapytał też o
kwestie związane z narkotykami i innymi środkami psychotropowymi oraz o kwestie używania
telefonów  w  szkole.  Mimo  wszystko  też  poprosił  o  opinie  w  kwestii  wspomnianego  już
podręcznika. 

 Naczelnik Wydziału Edukacji  Krzysztof  Żychski  przekazał,  że  w kwestii  bezpieczeństwa to
wzorem lat poprzednich patrole Straży Miejskiej będą pojawiały się w okolicach szkół. Będą też
prowadzone działania profilaktyczne, przykładem jest pokazana dzisiaj kolorowanka dla dzieci.
W szkołach odbędą się pogadanki ze Strażą Miejską dla pierwszoklasistów. Dodał, że ta akcja
profilaktyczna  prowadzona  jest  przez  cały  rok  i  dotyka  również  kwestii  narkotyków  i
dopalaczy. Przypomniał również spektakl, który 5-krotnie był pokazywany w DK Strzecha. W
zakresie świateł na przejściach to wskazał, że jest to zadanie Wydziału Dróg Miejskich więc
trudno mu jest  na to pytanie odpowiedzieć.  Natomiast osoby pomagające na przejściach dla
pieszych dalej będą w dotychczasowych miejscach. W kwestii telefonów przekazał, że w czasie
lekcji jest zakaz korzystania z komórek. W zakresie opinii na temat podręcznika przekazał, że
nie podzieli się swoja opinią.

 Radny Piotr Klima wskazując na przypadki wchodzenia na przejścia dla pieszych nie patrząc na
drogę ale patrząc na telefon w ręce zapytał czy temu problemowi nie można by było poświęcić
jedną godzinę na tych zapowiadanych zajęciach.         

 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski przekazał, że tych zajęć jest dużo więcej niż
godzina.  Dodał,  że  profilaktyka  jest  prowadzona nie  tylko  przez  Straż Miejska  ale  również
przez nauczycieli i wychowawców. 
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 Radna  Ludmiła  Nowacka  zapytała  czy  na  budynek  po  byłym G5 jest  jakiś  pomysł.  Dalej
zapytała czy badania przesiewowe będą kontynuowane w szkołach oraz czy udało się zapewnić
pedagogów  specjalnych.  Poprosiła  też  o  potwierdzenie  słów,  że  rozbudowa  szkoły  w
Markowicach ma potrwać tylko rok.

 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski przekazał, że w Markowicach będzie miała
miejsce  budowa nowego  obiektu  przedszkolnego.  Uznał,  że  365  dni  to  realny  termin  przy
założeniu,  że dzisiaj  Rada da temu zadaniu  zielone  światło.  Dalej  przekazał,  że  pedagodzy
specjalni  we  wszystkich  placówkach  są  zapewnieni.   W  zakresie  budynku  po  byłym  G5
przekazał, że nie odpowie, bo budynek ten nie jest w dyspozycji Wydziału Edukacji. W zakresie
badań to przekazał, że na pewno będzie kontynuowane badanie wad postawy, planowane jest
objąć tymi badaniami wszystkich sześciolatków.   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy w zakresie budynku po byłym G5 przekazał, że dobrze stało
się, że budynek ten był czasowo wykorzystywany przez Diecezjalne Liceum Ogólnokształcące,
gdyż nie stał  pusty.  Dodał,  że ostatnia  wizyta dyrektora Narodowego Instytutu Konserwacji
Zabytków była związana z próba pozyskania na ten budynek środków zewnętrznych. Przede
wszystkich chodzi o to aby ten budynek zabezpieczyć i doprowadzić do pewnych standardów, a
być może uda się go uruchomić pod jakieś funkcje. Na koniec zaprosił do odwiedzenia żłobka,
który udało się wybudować w 365 dni oraz do odwiedzenia budynku DLO po remoncie.  

 Radna Ludmiła Nowacka zwróciła uwagę, że budynek po G% ma duże tradycje pedagogiczne,
a zarazem jest to piękny budynek więc dobrze aby dalej służył społeczeństwu.   

 Radny  Eugeniusz  Wyglenda  uznał,  że  montaż  w  nowym  budynku  żłobka  nowoczesnych
rozwiązań jest czymś normalnym. Poprosił jednak aby nie zapominać o innych placówkach,
wskazał  na  budynek  Przedszkola  w  Studziennej  gdzie  funkcjonuje  jeszcze  piec  węglowy.
Dodał, że zaplanowano tam też wymianę dachu i była to okazja do tego aby zagospodarować
strych. Minął jednak rok i nie ma efektu. Projekt gdzieś utknął i nie ma rozwiązania. Wskazał,
że bez tej modernizacji przedszkola zabraknie tam miejsca. Dodał, że już teraz są problemy z
naborem w P5 dla dzieci ze Studziennej. Dzieci z centrum są kierowane do P5,  a 2,5 latki ze
Studziennej do przedszkola na ul. Polnej. Wskazał na przypadek rodziny, gdy jedno dziecko 4-
letnie będzie w przedszkolu w Studziennej,  a drugie 2,5 letnie w przedszkolu na ul. Polnej.
Uznał, że miejsca powinny być zagwarantowane na miejscu.     

 Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Krzysztof  Żychski  przekazał,  że  trzeba  tutaj  popatrzeć  na
przepisy o naborze, które mówią o dzieciach od 3 do 6 lat. Dla tych dzieci gmina najpierw musi
znaleźć miejsca. Nie ma więc dzieci w Studziennej w wieku od 3 do 6 lat, które nie zostałyby
objęte naborem w Studziennej. Inaczej wygląda sytuacja z dziećmi 2,5 letnimi. Oddział dla tych
dzieci  został  otwarty na ul.  Polnej.  Dalej  przekazał,  że  wczoraj  rozmawiał  z  rodzicem tych
dzieci.  Odnośnie budynku przedszkola przekazał,  że faktem było zagwarantowanie środków,
został  wyłoniony  wykonawca  dokumentacji  projektowej,  niemniej  wykonany  projekt
uwzględniający adaptację poddasza opiewa na kwotę 1.072.000 zł. 

 Radny Eugeniusz Wyglenda wskazał, że zrozumiałe było, że przy adaptacji strychu koszty będą
większe, niemniej wskazał, że mijają dwa lata i nie ruszono do przodu. Zapytał więc czy za tym
projektem poszło już zapotrzebowanie do budżetu na przyszły rok. 

 Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Krzysztof  Żychski  przekazał,  że  otrzymanie  dokumentacji  na
kompleksowy  na  remont  w  kwocie  1.072.000  zł.  pozwoliło  na  wystąpienie  do  Wydziału
Rozwoju o pozyskanie środków z WFOŚ i taki wniosek został złożony w lutym tego roku. W
miesiącu maju został on zwrócony celem uzupełnienia dokumentacji.  Obecnie dokumentacja
jest uzupełniana przez wykonawcę. Nie jest więc tak, że nic nie jest robione. 

 Radny Eugeniusz Wyglenda wskazał, że należy też mówić o problemach, a nie tylko zapraszać
do zwiedzania nowego żłobka. Następny problem jest z petycją rodziców, którzy wystąpili do
prezydenta miasta o zabezpieczenie dwóch działek przy ul. Bojanowskiej pod przyszły parking.
Dodał, że pismo wpłynęło 29 czerwca, a dzisiaj jest 31 sierpnia i żaden rodzic nie otrzymał
odpowiedzi.  Dalej  przedstawił  historię tych działek,  wskazując,  że jest  to  idealny teren pod
parking. Zapytał więc prezydenta jak daleko jest ta sprawa. Dodał, że mieszkańcy chcą wiedzieć
co dalej  w tej  sprawie.  W kwestii  budynku starej  szkoły zaproponował kwotę 1 mln zł  ale
zastępca prezydenta Dominik Konieczny zdecydował o kwocie 100.000 zł. 
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 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski przekazał, że to rada umieściła to zadanie w
budżecie oświaty, choć niefortunnie zapisano nazwę zadania.          

 Radny Eugeniusz Wyglenda uznał,  że dobrze,  że będzie to  w ogóle realizowane.  Następnie
zapytał o parking przy szkole w Sudole. 

 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski przekazał, że szkoła ta nie jest we władaniu
miasta.  

 Radny  Eugeniusz  Wyglenda  przekazał,  że  wie  o  tym,  niemniej  tam chodzi  o  przesunięcie
ogrodzenia.

 Radny Mirosław Lenk wskazał, że można oczywiście ładnie opowiadać ale raciborska oświata
ma na pewno też jakieś problemy. Radni nie zwykli klaskać za każdym razem ale przychodzą i
zgłaszają problemy. Dodał, że mieszkańcy dzielnic są przywiązani do tych swoich placówek.
Niemniej jak się słyszy,  że można postawić żłobek w 365 dni,  a nie można przez dwa lata
wyremontować dachu i zmienić sposobu ogrzewania to radnego Eugeniusza Wyglendę to po
prostu  wkurza  i  poprosił  aby to  zrozumieć,  mimo różnych obiektywnych  warunków.  Dalej
wyrażając swoja opinię na temat relacji wydatków na oświatę przekazał, że pamięta, że było to
ponad 40%, a w powiatach nawet 70%. Dodał jednak, że wszędzie to się zmieniło, bo gminy
otrzymały inne zadania, np. 500+. Niemniej wyjaśnił, że wydatki na oświatę nie maleją ale z
roku na rok rosną. Maleją jedynie w stosunku do innych wydatków. Oznacza to jednak, że za
tym  ogólnym  wzrostem  nie  nadążają  wynagrodzenia  w  oświacie,  mało  inwestujemy  w
infrastrukturę. Dalej podkreślił, że edukacja to jednak też rozwój. Uznał więc, że na statystykę
w oświacie należy patrzeć spokojnie.         

 Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Krzysztof  Żychski  przekazał,  że  miasto w 2021 roku wydało
relatywnie więcej na remonty niż w latach poprzednich, nie licząc budowy. Dalej wyjaśnił, że w
zaprezentowanym zestawieniu pominął wydatki inwestycyjne, bo one raz są, a raz ich nie ma.   

 Radny Henryk Mainusz odnosząc się do wydatków programu 500+ wskazał, że na ulicach tych
wózków przybyło, za chwilę więc będzie to przekładać się na żłobki i przedszkola, potem i
szkoły. Uznał więc, że należy rozejrzeć się po tych jednostkach gdzie jest już duże nasycenie,
bo za chwile będzie problem.  Lepiej zawczasu kupować łopaty i dołki kopać, bo nie wszędzie
udała  się  dobudowywać  obiekty  w  365  dni.   Trudno  też  wytłumaczyć  mieszkańcom  na
dzielnicy, mającym dwójkę dzieci, że jedno będzie chodzić do przedszkola na dzielnicy, a to
drugie mniejsze  trzeba  dowozić  do miasta.  Zaapelował  więc aby popatrzeć  na  te  problemy
inaczej.   

 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski przekazał, że zgadza się z radnym i ponad rok
temu, kiedy podejmowano decyzje o budowie żłobka przekazywał informacje,  że obiekt ten
będzie pełny, bo potrzeba jest rzeczywista. Teraz są dwa pełne żłobki, prywatne obiekty też są
obłożone, więc zdecydowano o uruchomieniu w jednym przedszkolu oddziału 2,5 latków. Z
Markowic  i  Brzezia  dzieci  wysyłane  są  do  centrum.  Stąd  też  prośba  o  zielone  światło  dla
budowy przedszkola w Markowicach.     

 Radny  Marcin  Fica  zapytał  kiedy  jest  przewidywane  zakończenie  inwestycji  w  SP4,  czy
przygotowano też podobny remont w SP18 oraz jak wygląda kwestia utrzymania budynku SP 4
przy ul. Wojska Polskiego.   

 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski przekazał, że SP4 ma być gotowe do końca
października. W SP4 na razie pozostaną dwa obiekty, trwają rozmowy z delegaturą, być może
w  przyszłym  roku  uda  się  uporządkować  sieć  szkół.  Dodał,  że  ceny  wynajmu  będą
zweryfikowane aby się to bilansowało. Co do kosztów energii to zimę uda się przetrwać na
starych cenach. Na obiektach przy ul. Kasprowicza  zamontowano też fotowoltaikę. Dodał, że
w SP 18 też planuje się zieloną energię. Niemniej już teraz należy pomyśleć o wyposażenie tych
szkół w konieczne magazyny energii. W przedszkolu w Markowicach planuje się wykorzystać
gruntową pompę ciepła i system fotowoltaiczny z magazynem energii oraz klimatyzację.  

 Radna Justyna Henek-Wypior (Ad Vocem) zapytała o zakres remontu SP18, czy to będzie tylko
remont dachu czy również termomodernizacja.

 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski przekazał, że przy tego typu remontach należy
patrzeć kompleksowo, bo tylko tak ma to sens. 

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak dalszych zgłoszeń do dyskusji zamknął
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przedmiotowy punkt obrad.

6. Uchwała w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w placówkach 
prowadzonych przez Miasto Racibórz.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w placówkach 
prowadzonych przez Miasto Racibórz (po konsultacjach).
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima,
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, 
Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Paweł Rycka

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/655/2022 w sprawie opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w placówkach prowadzonych przez Miasto Racibórz.

7. Uchwała w sprawie powierzenia uprawnień Prezydentowi Miasta Racibórz.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały uwzględniający autopoprawkę.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner zapytał co zawiera autopoprawka.
 Radny Marcin Fica zwrócił uwagę, że nie ujęto tu szaletu na targowisku. Zapytał też co będzie 

dalej z budynkiem na Pl. Długosza.
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Piotr Glapa przekazał, że autopoprawką usunięto szalety na 

Pl. Długosza, gdyż one już nie funkcjonują i nie planuje się już ich otwarcia. Dodał, że pobliskie
szalety na Pl. Dominikańskim będą remontowane. Natomiast szalety na samym targowisku są w
gestii PK. 

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że trochę dziwi go takie podejście bo na Pl. Długosza jest 
spory parking, który generuje duży ruch osób.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner zapytał o koszt remontu szaletów.
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Piotr Glapa przekazał, że koszt remontu szaletu na Placu 

Długosza nie był szacowany z uwagi, że cały teren jest przeznaczony pod przyszłą inwestycję, 
więc inwestowanie jakichkolwiek pieniędzy podczas tego gdy Miasto się szykuje do sprzedaży 
tego terenu byłoby troszeczkę niegospodarne. Dodał, że dla porównania remont szaletu na Placu
Dominikańskim, który naprawdę nie jest remontem generalnym będzie kosztował około 70.000 
zł. Szacuje więc, że koszt remontu tego na Placu Długosza mógłby być większy.  

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie powierzenia uprawnień Prezydentowi Miasta Racibórz (po 
autopoprawce). 
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Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima,
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Paweł Rycka

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/656/2022 w sprawie powierzenia uprawnień Prezydentowi Miasta
Racibórz.

8. Uchwała w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i 
konserwacyjnych pomników przyrody.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Piotr Klima- Chciałem zapytać czy mamy wykaz w jakimś folderze, spisie gdzie można 
łatwo spojrzeć, które to są obiekty, na jakim adresie i ewentualnie zdjęcia tych obiektów? 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że możemy przygotować takie specjalne 
opracowanie aby każdy pomnik przyrody obejrzeć natomiast jest to też w każdej chwili 
dostępne na naszej stronie internetowej w zakładce pomniki przyrody. 

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 

 Głosowano w sprawie:  
przyjęcia uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i 
konserwacyjnych pomników przyrody (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima,
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Paweł Rycka

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/657/2022 w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 
pielęgnacyjnych i konserwacyjnych pomników przyrody.

9. Uchwała w sprawie przyjęcia do realizacji zadania własnego Województwa Śląskiego 
polegającego na zarządzaniu przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg 
wojewódzkich w granicach administracyjnych Miasta Racibórz.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania własnego Województwa Śląskiego 
polegającego na zarządzaniu przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg 
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wojewódzkich w granicach administracyjnych Miasta Racibórz.
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima,
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, 
Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Paweł Rycka

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/658/2022 w sprawie przyjęcia do realizacji zadania własnego 
Województwa Śląskiego polegającego na zarządzaniu przystankami komunikacyjnymi 
zlokalizowanymi w ciągu dróg wojewódzkich w granicach administracyjnych Miasta Racibórz.

10. Uchwała w sprawie zmiany nazwy części ulicy Jana Matejki na ulicę Akademicką.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Piotr Klima przekazał, że ma uwagę zasadniczą, dotyczącą traktowania Rady na ostatnim
miejscu. Uznał więc, że należało pytać tych, którzy wydają zgodę ostateczną. W tej sytuacji, 
uznał, że Rada jest niejako przyparta do muru. Dalej przekazał, że nie słyszał w słowach  
Rektora specjalnego udziału młodzieży akademickiej, mimo, że ulica ma się nazywać 
Akademicka. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że całość procedury związanej z przygotowaniem 
tej uchwały oczywiście została przeprowadzona w sposób taki jak nakazuje prawo czyli jest 
wniosek kogoś zainteresowanego, następuje analiza wydziału merytorycznego i potem wędruje 
to na Radę Miasta i Rada ma oczywiście prawo podjąć tą uchwałę lub nie. Gdy chodzi o zmianę
nazwy uczelni to tylko organy uczelni mogą się tym zajmować. Natomiast czy były konsultacje 
z młodzieżą akademicką, to przekazał, że niewątpliwie w ramach ramach organów uczelni są 
przedstawiciele młodzieży. Społeczność akademicka ma swoje organy w postaci Rady Uczelni, 
Senatu i Rektora. 

 Radna Ludmiła Nowacka potwierdziła, że te dyskusje były w ramach Senatu, zyskały opinie 
pozytywną, właśnie w Senacie są przedstawiciele młodzieży akademickiej, którzy takim 
demokratycznym trybem są wybierani, tak więc młodzież akademicka miała możliwość 
wypowiedzenia się na ten temat i wyrażenia swojej opinii.

 Radny Marcin Fica zapytał o koszty po stronie Miasta. Wskazał, że trzeba wykonać nową 
tabliczkę z nazwą ulicy, potrzeba zmian w Google Map, mapy, które są wydrukowane będą 
nieaktualne. Zapytał więc jakie to będą po stronie Miasta wydatki? 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wskazał, że na wszystko jest czas, najpierw w pierwszym 
momencie zmieniamy tabliczkę a potem w kolejnych krokach, jeśli będzie to konieczne to inne 
rzeczy. W kwestii map to uznał, że jeżeli są z daną datą wydrukowane no to po prostu jest taka 
rzeczywistość. Nikt nie zmienia tego czym się posługujemy w związku tym, że dzisiaj 
wprowadzamy jakąś zmianę. 

 Radny Marcin Fica wskazał, że niedawno zrobione zostały tablice na Skwerze ks. Pieczki, a 
przecież wtedy już były podjęte działania związane ze zmiana nazwy uczelni. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wyjaśnił, że na skwerze jest informacje o tym, że w 
Raciborzu powstała PWSZ, bo jest to tablica historyczna. 

 Radny Marcin Fica uznał, że w takim razie powinna być tam nazwa Studium Nauczycielskie.

14



 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wskazała, że SN nie był uczelnią wyższą. 
 Radna Anna Szukalska uzupełniając argumentację, którą wcześniej przedstawiła przekazała, że 

Matejko był jednym z najwybitniejszych polskich malarzy w historii i to też jest argument 
przeciwko. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że bez wątpienia Matejko był wielkim malarzem i  historia o 
nim nie zapomniała. Ma też nadzieję, że nie zapomni Racibórz bo część ulicy Matejki 
pozostaje. Dodał, że nie powinien być to  temat do sporów. Dalej wskazał, że Rektor widzi w 
tym korzyści. Mało tego, widzi w tym korzyść Senat czyli też społeczność akademicka. 
Racibórz ma jedyną Państwową Wyższą Szkołę Zawodową dzisiaj na Śląsku. Daje to nam jakąś
nobilitację. Ta zmiana nazwy to też próba podwyższenia jakiegoś statusu. Szkoła nie ma 
problemów, będą dwa kierunki magisterskie, a nie było to takie proste. Dalej uznał, że nie ma 
co tracić na to czasu, bo tam nikt nie mieszka, nie ma szkód społecznych. Nawet jeśli ktoś ma 
ten garaż bo trudno nam jest to sprawdzić i nie będziemy tego dzisiaj pewnie robić, to do tego 
garażu nie jest przywiązany dowód osobisty, prawo jazdy ani inny żaden dokument. Nie trzeba 
nawet zmieniać ksiąg wieczystych, one się same zmienią automatycznie i nikt nie ponosi tych 
kosztów. Koszty jakie poniesie Gmina są standardowe przy wymianie tablic informacyjnych, to 
nie są żadne pieniądze. Poprosił aby popatrzeć na tą Uczelnię w kategoriach szansy, o tym się 
mówi od początku istnienia. Ona ma 25 lat. Kiedy powstała jechał z pierwszym Rektorem i ze 
Starostą do Warszawy na wręczenie nominacji rektorskiej profesorowi Raczkowi. Był wówczas 
dumny, brał udział w tym wydarzeniu. Uznał, że cały Racibórz był dumny, że powstaje u nas 
Państwowa Wyższa Szkoła. Dodał, że nie jest łatwe utrzymać się na rynku wyższych usług 
edukacyjnych, w sytuacji kiedy mamy konkurencję na Śląsku ogromną. Kiedyś głównie 
Katowice ale naszą konkurencją zawsze będzie Wrocław i Warszawa, bo Raciborzanie 
wybierają te kierunki bardzo powszechnie. Dodał, że po sąsiedzku jest szkoła z podobnymi 
kierunkami w Nysie. Uznał więc, że jeśli można znaleźć jakąkolwiek szansę na jakiś wzrost w 
tym zakresie, na złapanie, zmotywowanie się do czegoś, to jest dobra okazja. Nie chce też 
oceniać czy Akademicka to jest dobra nazwa czy zła nazwa, ulica Matejki to jest wspaniała 
nazwa, ulica Słowackiego nie mniej, natomiast jeżeli społeczność akademicka tego chce, 
zróbmy to. Zaapelował aby niezależnie od tego kto kogo tutaj reprezentuje uczynić to w sposób 
naprawdę godny.  

 Radny Leon Fiołka przekazał, że w stu procentach zgadza się z apelem jego przedmówcy i 
wskazał tylko, że zmienia się nazwę części ulicy Jana Matejki, na odcinku od ulicy Juliusza 
Słowackiego do ulicy Mariańskiej, na ulicę Akademicką. Tak więc ulica Matejki dalej u nas 
będzie.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner wskazał, że po to jest Rada żeby każdy mógł swobodnie 
wypowiedzieć swoje zdanie bądź też przedstawić zdanie swoich kolegów, koleżanek, 
mieszkańców, bo obawy różne występują. Oczywiście uczelnia ma w tej chwili adres przy ulicy
Słowackiego i planuje dokonać zmiany tego adresu. Nie wie czy akuratnie wstydliwą była ta 
nazwa Juliusza Słowackiego, osobiście jednak razi go tendencję do skracania sobie nazw ulic, 
mówimy na Słowackiego, na Matejki, na Skłodowskiej, a młodzi ludzie już nawet nie do końca 
potrafią zidentyfikować te nazwy z osobami, dzięki którym te nazwy zostały nadane. To czy 
nazwa ulicy Akademicka, będzie taką marką dla samej uczelni nie wie, nie do końca to go 
przekonuje. W jego ocenie uczelnia przy ulicy Juliusza Słowackiego czy Jana Matejki brzmi 
poważniej, niemniej uczelnia powinna się promować jako Akademia. Nie do końca może się 
więc zgodzić z argumentacją, że nazwa Akademicka jest tą nazwą taką naprawdę podnoszącą 
rangę i prestiż. 

 Radny Mirosław Lenk  Panie przekazał, że Rektor nie krył tutaj, że i nazwa uczelni i ta decyzja 
odnośnie wniosku o zmianę nazwy części ulicy, wcale nie zrodziła się tam bez bólu. Były dwa 
posiedzenia Senatu w tej kwestii, była dyskusja, były różne wątpliwości ale doszli do 
kompromisu, do porozumienia. Poprosił więc o coś podobnego tutaj. 

 Przewodniczący Rady Marian Czerner wskazał, że w ciągu tych 20 czy 25 lat dokonała się już 
zmiana nazwy i statusu  naszej uczelni. 

 Radna Ludmiła Nowacka wskazała, że intencja była prosta, przedstawił ja tutaj Rektor. 
Zmieniając nazwę na Akademię Nauk Stosowanych chce się podkreślić tą zmianę. Wiele osób 
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ze środowiska lokalnego postrzega ten budynek dalej jako jako Kolegium. Przez 20 lat 
społeczność akademicka ciężko pracowała właśnie na to żeby nazwa Państwowa Wyższa 
Szkoła się utrwaliła. Teraz trzeba podkreślić ponowną zmianę nazwy, którą dała ustawa i z 
której inne wyższe uczelnie skorzystały. Należy więc skorzystać z tej uchylonej furtki i 
podkreślić ten tak istotny dla całego społeczeństwa raciborskiego fakt.  

 Przewodniczący Rady Marian Czerner potwierdził tą tendencję, niemniej jak rozmawiał z 
mieszkańcami to mówili mu, czemu SN będzie miał zmienioną ulicę? Uznał więc, że dla wielu 
ulica Matejki i stara nazwa uczelni bardziej się utrwaliła.  

 Radny Piotr Klima zapytał, którą nazwę będą na dyplomach mieli tegoroczni absolwenci ? 
 Przewodniczący Rady Marian Czerner wyjaśnił, że dokumenty wydaje się zawsze z aktualną na 

dany dzień nazwą. Następnie z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie zmiany nazwy części ulicy Jana Matejki na ulicę Akademicką (po 
konsultacjach).
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Irena Białuska, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt 
Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Ludmiła Nowacka, 
Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (6)
Marcin Fica, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Marian Czerner, Piotr Klima
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Paweł Rycka

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/659/2022 w sprawie  zmiany nazwy części ulicy Jana Matejki na 
ulicę Akademicką.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner zarządził 20 minutową przerwę. Przerwa od godz. 18:32 
do 18:58.

11. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok.

 Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Oswald Schuderla  omówił zapisy projektu uchwały
w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 r. oraz pierwszej autopoprawki do projektu, a także
projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz z autopoprawką. 

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  w  związku  z  tym,  że  pojawiły  się
niezapowiadane  środki  z  dotacji  celowej  na  żłobek  jest  możliwość  wprowadzenia  drugiej
autopoprawki tak aby zwiększyć środki na tężnię o kwotę 375.000 zł.  Wnosi więc o zmianę
Uchwały Budżetowej na 2022r. w ten sposób, że: zmienia się plan wydatków poprzez zmiany:
zwiększenie  wartości  zadań  wydatkowych:  dział  900  Gospodarka  komunalna  i  ochrona
środowiska,  rozdział  90095  Pozostała  działalność,  paragraf  605  Wydatki  inwestycyjne
jednostek budżetowych, zadanie  21-127/IU Budowa tężni  solankowej wraz z  placem zabaw
oraz zagospodarowaniem terenu parku pomiędzy ulicami Warszawska – Matejki – Żeromskiego
w Raciborzu,  kwota  (+  375.000zł.).  Uzasadnieniem jest  konieczność  uzupełnienia  środków
w związku z rozstrzygnięciem przetargowym. 
Zmienia się plan dochodów poprzez zmiany: zwiększenie wartości zadań dochodowych: dział
855 Rodzina, rozdział 85516 System opieki nad dziećmi w wieku do lat 3, paragraf 633 Dotacja
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celowa  otrzymana  z  budżetu  państwa  na  realizację  inwestycji  i  zakupów  inwestycyjnych
własnych gmin (związków gmin, związków powiatowo-gminnych),  zadanie  21-001 Budowa
żłobka  w  Raciborzu,  kwota  (+  375.000zł.).  Uzasadnieniem  jest  wpływ  niezaplanowanych
środków zadania – rozliczenie końcowe.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner zarządził aby przedstawioną autopoprawkę zeskanować  
i dostarczyć radnym na tablety.

 Radna  Zuzanna  Tomaszewska  przekazała,  że  Komisja  OKSRiOS pozytywnie  zaopiniowała
projekt przedmiotowej uchwały.

 Radny  Piotr  Klima  przekazał,  że  Komisja  GMOŚiBP  zaopiniowała  pozytywnie  projekt
przedmiotowej uchwały.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała zarówno projekt
jak i pierwszą autopoprawkę przedmiotowej uchwały.

 Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  zarządził  przerwę  do  momentu  rozesłania  radnym
drugiej autopoprawki. Przerwa od godz. 19:08 do 19:13. 

 Po przerwie radny Mirosław Lenk przekazał, że to co się dzieje w budżecie wynika z relacji
jakie są budowane od kilku lat pomiędzy władzą wykonawczą, a władzą uchwałodawczą, które
jednak powinny być zbudowane na wzajemnym zaufaniu, na kompromisie. Dodał, że u nas jest
niestety  z  tym  coraz  gorzej.  Wskazał,  że  sytuacja  w  tej  kadencji  jest  bezprecedensowa
i niejednokrotnie różne grupy zabiegały o realizacje różnych przedsięwzięć.  Cieszy też fakt,
że organizacje  seniorów wspierają wiele inicjatyw. Wskazał jednak, że dyskusja na tej  sesji
to tylko jeden mały wycinek tej współpracy, a jest ona bardzo trudna. Dodał, że aby oba organy
ze sobą współpracowały to trzeba zaufania w wielu kwestiach. Nie może być tak, że prezydent
wykorzystuje upoważnienie dane mu przy uchwale budżetowej i przesuwa wydatki ze sportu
na wydatki w spółce Unia Racibórz. Dalej zapytał jaki projekt lodowiska ma być realizowany,
bo zielone światło radnych było dane w 2021 roku ale na projekt wspólnie uzgodniony. Uznał,
że musi to więc być uczciwe działanie na wielu polach. Dodał, że zadanie o nazwie budowa
tężni solankowej przy ul. Warszawskiej wyszło ze środowiska seniorów i radni powiedzieli tak
temu pomysłowi. Niemniej problemem nie jest tutaj kwestia znalezienia brakujących środków
ale  ten  wspomniany problem współpracy.  Uznał  więc,  że  nie  wystarczy  poprosić  seniorów
o przyjście na sesję i udzielenie wsparcia. Seniorzy to mądrzy ludzie i zawsze szanują władzę,
bo władza pochodzi z wyborów. Radni nie chcą w żaden sposób czuć się postawieni pod ścianą,
postawieni  pod jakąś  presją.  Wskazał,  że  można było  się  spotkać,  porozmawiać.  Były  trzy
komisje,  bo  przecież  potrzeba  zwiększenia  środków  była  wiadoma  wcześniej.  Uznał,
że wrzucanie tego w ostatniej chwili, poza komisjami, zasłanianie się środkami za żłobek może
i jest uczciwe, niemniej on widzi to w inny sposób. Dodał,  że seniorów można by zaprosić
do  rozmów  w  roli  mediatorów  w  tych  niepotrzebnych  sporach,  by  pomóc  dojść
do porozumienia. Wskazał, że w tej chwili jest problem, polegający na braku zaufania. Dodał,
że dzisiaj prezydent zastrzelił go Unią, bo uważał, że 100 tyś to będzie koniec, jednak prezydent
dał kolejne 100 tys. Tym sposobem dzisiaj stracił resztki ochoty do współpracy. Nie da się teraz
spojrzeć osobno na cokolwiek w tym budżecie, jeżeli nie patrzy się na całość, nie jest to też
jedyny i najważniejszy problem w gminie. Dodatkowo wskazał, że zależy to też od tego kto
dane zadanie zgłasza. Wskazał, że każdy prezydent walczy o reelekcje, robił tak samo, ale są
granice.  Ostatnio robią to jednak wszyscy przykładem jest  bilbord o DW935. Podobnie jest
z  dworcem,  a  przecież  jest  tam realizowany  3  wariant  z  2016  r.  wypracowany  przez  radę
z architektami z PWSZ i PKP. Dodał, że rozumie, że trzeba to zakomunikować mieszkańcom
ale czy w taki sposób i czy jest to rzetelne. Dalej przekazał, że sposób świadczenia usług przez
PK jest nie najlepiej dokumentowany. Zaczęło się to gdy sam był prezydentem, niemniej minęły
już  4  lata  i  można  to  było  zrobić.  Teraz  więc  znowu jest  kolejny  wydatek  i  zwiększenie
o 720.000 zł dotacji do komunikacji miejskiej, a pozycji takiej nie ma, bo jest rekompensata
zapisana w umowie, jako rozsądne i akceptowalne koszty świadczenia usługi. Radni nie znają
szczegółów tych kosztów ale jest kolejna dotacja, a pewnie w tym roku to nie będzie koniec.
Jedyna pociecha, że nie idzie to na „przejedzenie”. Może ten wydatek jest uzasadniony ale źle
procedowany. Dodał, że boli go więcej rzeczy ale nie chce zabierać czasu. Uznał, że ogólnie
rodacy  nie  potrafią  ze  sobą  współpracować,  a  kiedyś  tego  w  samorządach  nie  było.
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W tej sytuacji, która jest dzisiaj nie wie co ma zrobić.                 
 Radna  Anna  Szukalska  przekazała,  że  Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  ma  problem

z  zarządzaniem  miastem  w  ustroju  demokratycznym,  mając  na  uwadze  podział  władzy  na
władzę uchwałodawczą i wykonawczą. Pan prezydent robi wszystko aby udowodnić, że on tej
rady nie  potrzebuje  do współpracy.  Robi  wszystko aby publicznie  pokazać,  że  on jest  tym
dobrym, a rada jest tą złą, co nie jest prawdą. Radni na przestrzeni lat wielokrotnie udowadniali,
że  potrafią  rozmawiać,  że  potrafią  dojść  do  kompromisu.  Następnie  odnosząc  się  do
kompromisu  w  sprawie  lodowiska,  a  konkretnie  pokrycia  dachu  i  rozmiaru  lodowiska
przekazała,  że  w  ogłoszonym  w  prasie  przetargu  te  dwa  elementy  niestety  nie  zostały
zachowane  tak  jak  w  tym  dogadanym  kompromisie.  Mówiąc  w  imieniu  klubu  radnych
przekazała,  że  radni  czują  się  oszukani  przez  pana  prezydenta.  Nie  wie  też  jak  prezydent
wyobraża  sobie  dalszą  współpracę,  bo  robi  on  wszystko  aby  nie  można  było  mu  zaufać.
Dzisiejsze zmiany nazwała grą teatralną, by pokazywać, że to radni są źli, a prezydent jest ten
dobry.       

 Radna Zuzanna  Tomaszewska  przekazała,  że  ostatnio  gdy rozmawiano  o  tężni  to  zwracała
uwagę na to, że jest to inwestycja potrzebna w tym rejonie miasta. Wskazywano wówczas na
potrzebę dołożenia 200.000 zł., nie zostało to zaakceptowane. Rozumie to, że ta poprawka jest
wprowadzona dzisiaj,  choć  prasa donosiła,  że  będzie  drożej  niż  300.000 zł.  Zapytała  więc,
czy państwo powiedzą, że są przeciwko bo jest to wprowadzone dzisiaj, czy też przeciwko bo
jest aż 375.000 zł., czy po prostu ta inwestycja w tym roku nie jest taka kluczowa. Poprosiła
o  takie  zdanie  bez  obrażania  się,  bo  lepiej  to  konkretnie  powiedzieć.  Dalej  przekazała,
że wstrzymuje się od komentowania poprzedniej kadencji, niemniej nie pamięta w poprzedniej
kadencji  ich postulatu,  który  został  w ogóle wzięty pod uwagę.  Poprawki do budżetu  były
wprawdzie przedyskutowywane ale zawsze odrzucane. Może raz w sprawie małej wagi to się
udało. Dodała, że współpracowała ze stowarzyszeniem kulturalnym i przez kilkanaście lat nie
można była doprosić się prezydenta aby zobaczył jak jest to ważne. Prosząc o 15 tys. zł na
festiwal stowarzyszenie otrzymywano 2 tys. zł., ważniejszy był Memoriał, a chciano zrobić coś
alternatywnego. Festiwal ten umarł bo nie był wspierany przez miasto, tym samym pokazuje,
że  nie  jest  to  takie  czarno  –  białe  jak  radny  Mirosław Lenk mówi.  Nie  jest  więc  prawdą,
że wtedy 4 lata to była pełna współpraca, bo tego nie pamięta. Na koniec poprosiła o podanie
z jakiego konkretnego powodu państwo nie chcą zwiększyć tego wydatku na tężnię, ale już bez
tego odwoływania się do współpracy, bo współpraca między klubami nie jest łatwa.                 

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że współpraca nigdy nie była i nie będzie łatwa,
ale ta współpraca jednak była. Dodał, że to trochę też rozmydlanie problemu, pewnie i zdarzało
się realizować też wasze projekty, nie mniej realizowano przede wszystkim projekty większości
w radzie. Nie było jednak takiej atmosfery i takiej agresji.  

 Radny  Marcin  Fica  wskazał,  że  te  pieniądze  na  pewno  nie  przyszły  dzisiaj  rano  więc  nie
powinno  się  tego  przedkładać  radzie  na  ostatni  moment.  Odnosząc  się  do  uzasadnienia
autopoprawki wskazał, że prezydent nie rozstrzygnął jeszcze przetargu bo nie ma tych środków.
Dalej  wskazał,  że  na razie  w tym projekcie  nie  ma placu zabaw, a  w nazwie zadania  jest.
Następnie  kolejny  raz  odkreślił,  że  mieszkańcy  w  budżecie  obywatelskim  zdecydowali
o budowie tężni solankowej na Ostrogu, prezydent zaś bardzo długo zwlekał z ogłoszeniem
przetargu.  Uznał więc,  że najpierw należy zrobić tężnie  solankową na Ostrogu,  bo jest  tam
lepszy  dojazd  zarówno  autobusem  jak  i  samochodem  i  jest  tam  gdzie  zaparkować,
a na ul. Warszawskiej nie ma takich miejsc parkingowych, choć prezydent wcześniej o takich
miejscach  zapewniał.  W  związku  z  tym  uznał,  że  prezydentowi  lepiej  jest  powiedzieć,
że zabiega o środki na tężnie na ul. Warszawskiej niż wytłumaczyć się mieszkańcom, że nie
ogłosił  w  styczniu  przetargu  na  tężnię  na  Ostrogu.  Zwracając  się  do  obecnych  seniorów,
wyjaśnił,  że  nie  chodzi  oto  aby  tężni  nie  było  ale  o  to,  aby  najpierw  wybudować  tężnię
na  Ostrogu,  a  później  gdyby  to  było  mało  i  drugą.  Dodał,  że  ciekawi  go  też  to  jak  przy
ul. Warszawskiej uniknie się wycinki drzew, aby tam tą tężnie postawić. Dodatkowo wskazał,
że projekt  ten  został  zmniejszony i  oprócz  tych  375.000 zł  będzie  trzeba  dołożyć  następne
środki na plac zabaw.    

 Radny Piotr Klima przekazał, że podziela głosy radnej Anny Szukalskiej, radnego Mirosława
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Lenka i Marcina Ficy. Uznał, że ze strony prezydenta to gra polityczna i liczy się tylko ilość
nabitych punktów, a  nie  liczy to,  że rada ma inne zdanie.  Dalej  przekazał,  że  wielokrotnie
mówił  o  potrzebie  stworzenia  listy  ważnych  spraw  dla  mieszkańców,  także  dla  seniorów.
Podkreślił,  że  tężni  w  kraju  jest  bardzo  dużo  i  z  różnym  powodzeniem  one  powstawały,
są  też  doświadczenia  negatywne,  które  opisywała  prasa.  Wskazał  więc  na  tężnie  gdzie
korzystano  z  posolonej  wody,  zamiast  naturalnych  wód,  tzw  solanki.  Po  drugie  uznał,
że lokalizacja powinna być oddalona od miejsc niebezpiecznych i ulic. Nie zrozumiałe też jest
pozbawianie tego miejsca placu zabaw. Dodał, że są inne miejsca, np. w Parku im. Miasta Roth
czy miejsca nad Odrą, czy przytaczany już dzisiaj ten Ostróg. Dalej uznał, że nie trzeba wcale
robić  drogiego  projektu  ale  ściągnąć  taki,  który  już  został  zrealizowany.  To  powinno  być
przeanalizowane. Wskazał na przykład bardzo prostej tężni w Konstancinie.      

 Radna Justyna Poznakowska przekazała, że zasiada w radzie po raz pierwszy, niemniej brak
doświadczenie  nie  pozbawił  jej  logicznego  myślenia  i  liczenia  kosztów.  Przede  wszystkim
prezydent  zapomniał  o  zależności  między  prezydentem,  a  radą.  Radni  też  reprezentują
mieszkańców i nie jest to ich fanaberia. Nielogiczne jest więc rozrzucanie wspólnych środków
na prawo i lewo. Nie po raz pierwszy są to półprawdy, półśrodki, wrzucane na ostatni moment,
często  też  poprzez  autopoprawki łączone.  Daje to  później  taki  obraz,  że rada jest  okropna,
a od strony urzędu wszystko jest w porządku. Dalej podała przykład z muralem, gdzie sama
przychodziła  na  spotkania,  ale  już  nikt  nie  pofatygował  się  powiadomić,  że  zapadła  jakaś
decyzja. Radni dowiedzieli się o tym z telewizji. Kwestia skateparku przy OSiR-e, który miał
być realizowany etapowo, a do dzisiaj nic się tam nie dzieje, przekaz jest jeden, że rada się nie
zgodziła. W kwestii lodowiska prezydent porozumiał się z radą, ale nie takie były ustalenia.
W związku z tym uznała,  że nie  da się tak dalej  iść do przodu. Dodała,  że takie  działanie
w ostatniej  chwili  jest  bardzo paskudne,  mało  dorosłe  i  mało odpowiedzialne.  Na dziś  tym
pomysłom mówi więc nie.          

 Przewodniczący Rady Marian Czerner zapowiedział, że w pewnym momencie będzie należało
oddać głos prezydentowi aby na bieżąco mógł odnieść się do wypowiedzi radnych.

 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że na pewno mieszkańców interesuje budowa przedszkola
w Markowicach,  podobnie  też  i  tężnia,  której  sam zamysł  jest  słuszny.  Następnie  zwróciła
uwagę na kosztowny remont podwórka przy Pl. Dominikańskim i tego, że na komisjach część
radnych się wstrzymała  widząc tam kwotę 500.000 zł.  Wątpliwości  radnych na komisji  nie
zostały w całości rozwiane. W związku z tym zapytała czy to podwórko musi kosztować aż tyle.

 Radny Henryk Mainusz wskazał na modę na pewne obiekty, a takich obiektów w mieście ma
być trzy, jest tężnia w ZSOMS, a ma być przy ul. Warszawskiej i na Ostrogu. Zapytał więc czy
miastu trzeba aż trzech tego samego charakteru obiektów. Dalej wskazał, że kryte pływalnie też
są trzy. Zapytał więc czy nie można zaplanować w perspektywie wieloletniej czego miastu tak
naprawdę brakuje, a nie reagować na zasadzie mody. Planując takie sprawy można też stworzyć
wydatkowanie. Teraz to wygląda tak, że jest wspólnie opracowywany projekt z którego później
nic nie wychodzi. Uznał, że nie po to jest w tej radzie od tylu lat by miastu szkodzić, nie można
więc skreślać tych wcześniejszych pomysłów bo zmieniła się opcja czy myślenie. Warto więc
stworzyć  listę  zadań  na  5  lat  do  przodu,  biorąc  oczywiście  pod  uwagę  ekonomię,  inaczej
mówiąc popatrzeć też po gospodarsku. Chciałby też aby jedna i  druga strona traktowała się
poważnie, a rozwiązaniem sporu niech będzie zawsze kompromis. Dodał, że przy lodowisku był
kompromis,  ale  przesadą nazwał to,  że po 3 latach wrócono do pierwotnego projektu,  teraz
oczywiście  droższego.  Poprosił  więc aby spojrzeć  na to jeszcze  raz po gospodarsku by nie
powstały tzw. „pomniki głupoty”, tym bardziej, że jest to budowane ze środków budżetu miasta,
a więc środków mieszkańców.       

 Radna Ludmiła Nowacka (Ad Vocem) wyjaśniła,  że tężnia w ZSOMS jest niewielką tężnią
przyszkolną, a pływalnia przy PWSZ raczej nie będzie już reaktywowana, natomiast pływalnia
przy ZSOMS jest dostępna dla mieszkańców tylko po godz. 19:00. Dobrym więc pomysłem jest
rozbudowa pływalni H2Ostróg.   

 Radna Anna Ronin przekazała,  że lepiej  zapobiegać niż leczyć,  i  jeżeli  jest  taka możliwość
to należy to zrobić.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odnosząc się do dyskusji w zakresie projektu zmiany budżetu
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i autopoprawek przekazał, że brzmienie uchwały czy autopoprawki jest takie jakie powinno być
po  podjęciu,  musi  to  być  jednoznaczne,  a  więc  w  trybie  dokonanym.  Od  rady  zależy  czy
zostanie to uchwalone czy nie. Natomiast gdy chodzi o nazwę zadania, to taka nazwa została
wpisana w budżecie i taką nazwą musimy się posługiwać dopóki w budżecie jest taka nazwa.
Gdy chodzi  o  terminy realizacji  projektów budżetu obywatelskiego przekazał,  że  nieobecny
na sali inicjator sam zabiegał o to aby w styczniu PWSZ zajął się opracowaniem koncepcji.
Nie jest jego winą, że tyle to na PWSZ trwało. Poprosił aby nie przeinaczać rzeczywistości.
Odnosząc się się do tężni przy ul. Warszawskiej przypomniał, że to zadanie zostało uchwalone
przez  Radę,  trudno  teraz  więc  dyskutować  o  lokalizacji.  Natomiast  gdy radny  Piotr  Klima
posiada  jakieś  informacje  o  nierzetelności  bądź  działalności  przestępczej  to  natychmiast
powinien udać się na policje albo do prokuratury. Rzucanie tu na sali bezpodstawnych oskarżeń
jest  przynajmniej  nie  na  miejscu  i  nie  licuje  z  powagą  tej  sali.  Odnosząc  się  do  tematu
związanego z podwórkiem przy Pl. Dominikańskim przekazał, że oczywiście można nie robić
tych podwórek w centrum miasta, niemniej wskazał, że odziedziczono, podobnie jak to się stało
w  innych  miastach,  problem  taki,  że  wspólnoty  przejmowały  nieruchomości  po  obrysie
budynków i pozostały tam niczyje tereny. Mimo, że są własnością miasta to rzadko ktokolwiek
z  nas  tam bywa.  Wspólnoty  zaś  nie  mogą tego uporządkować bo nie  mają  do  tego tytułu
prawnego. Dodał, że na Pl. Dominikańskim jest 9 interesariuszy i dojście do porozumienia jest
bardzo trudne. Miasto więc chce to uporządkować i później oddać wspólnotom w użytkowanie.
Porządkować też można przy współudziale wspólnot. Pozwoli to też miastu rozsądzać spory,
które często się pojawiają. Dalej odnosząc się do słów radnego Henryka Mainusza przekazał,
że środowisko seniorów trudno jest określać wąską grupą. Dodał, że projekt ten został wsparty
przez  trzy  organizacje,  które  reprezentują  seniorów:  Radę  Seniorów,  Związek  Emerytów
i Rencistów i Uniwersytet Trzeciego Wieku i przedstawiciele tych trzech organizacji są dzisiaj
na sali. Oczywiście od decyzji Przewodniczącego Rady zależy to czy przedstawiciele uzyskają
możliwość wypowiedzenia się i przedstawienia swoich argumentów na poparcie tego projektu.
Na koniec poprosił o przyjęcie przedłożonych zmian w budżecie. Wniósł też o udzielenie głosu
tym trzem przedstawicielom. 

 Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał,  że udzielanie  głosu nie jest  jego wyłączną
prerogatywą.  Listę  gości  powinno  się  ustalić  szybciej,  prezydent  powinien  zgłosić  chęć
zaproszenia gości, podobnie jak on to uczynił gdy chodziło o udzielenie głosu rektorowi PWSZ.
Dalej wskazał, że budowa tej tężni nie zależy wyłącznie od rady. To jest jedna z dróg. Pierwszą
jest, że prezydent dokłada środki sam, druga, że prosi radę o przyjęcie zmian. Szanse są 50/50.
Prezydent  więc  wcale  nie  musiał  z  tym  dzisiaj  przychodzić  do  rady.  Dalej  wskazał,
że 200.000 zł dla Spółki Unia jakoś znalazł sam. Następnie wyjaśnił, że nie chodzi też o nazwę
zadania ale o to czy w specyfikacji warunków zamówienia jest przewidziana realizacja tężni
i placu zabaw czy tylko samej tężni.  

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  rzeczywiście  w  specyfikacji  warunków
zamówienia  plac  zabaw  nie  został  włożony  co  nie  znaczy,  że  nie  ma  możliwości  jego
zrealizowania jeszcze w tym roku. Dodał, że istnieje taka możliwość, że w ramach posiadanych
prerogatyw, może przesunąć środki w ramach działu i  dołożyć do tej  inwestycji.  Natomiast
w związku z tym, że inwestycja jest wpisana do wieloletniej prognozy finansowej nie ma takiej
możliwości, stąd też przedłożył autopoprawkę, która to umożliwi. Wszystko jednak teraz zależy
od rady. 

 Przewodniczący Rady Marian Czerner uznał, że w jego ocenie wieloletnia prognoza finansowa
tego nie wyklucza. 

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy przekazał,  że  może  tak  wydawać  się  przewodniczącemu
ale prawo rzeczywiście jest inne.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner przyznał, że nikt z nas nie jest omnibusem, może więc
tak jest.                        

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) przekazał, że prezydent nie odpowiedział na pytania, albo nie
chciał,  albo nie potrafił.  Niemniej uznał,  że na każde te pytanie powinien odpowiedzieć już
pisemnie przy pomocy swoich pracowników. Wracając do swojego pytania przekazał, że mówił
o priorytetach dla seniorów, o smogu, o wymianach pieców, o warunkach bytowych i o tym,
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że należy zapytać te osoby, co im jest potrzebne na dzisiaj, czy tężnia do której nigdy nie pójdą,
czy ich warunki bytu. Przypomniał, że omawiano tu takie sprawy i to są prawdziwe problemy,
a prezydenta to chyba mało interesuje.    

 Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  zwracając  się  do  przedstawicieli  seniorów  zapytał
czy jest może przygotowane wspólne stanowisko czy każdy przedstawiciel chce przedstawić
swoje.  Uzyskując  odpowiedź,  że  jest  jedno  stanowisko  przekazał,  że  po  udzieleniu  głosu
zgłoszonym do dyskusji radnym odda głos przewodniczącemu Rady Seniorów. 

 Radny  Henryk  Mainusz  (Ad  Vocem)  przekazał,  że  nie  przypomina  sobie  aby  w  swojej
wypowiedzi określił seniorów małą grupą, czy, że robimy to dla małej grupki. Sam zalicza się
już do tej grupy. Generalnie chodziło o to, że za chwilę będą trzy tężnie. Następnie zapytał
prezydenta wprost w jakim standardzie będzie to budowane lodowisko. 

 Radny  Michał  Szukalski  (Ad  Vocem)  przyznał,  że  przykre  jest  to,  że  prezydent  zamiast
odpowiadać na zadane pytania szuka sytuacji i miejsc, w których może się doczepić odwracając
uwagę od zadanych pytań,  skupiając  się  na tym co nie  powinien.  Wszyscy widzą  i  słyszą,
że prezydentowi nie udaje się tego zrobić.    

 Przewodniczący Rady Seniorów Bronisław Tomalik przekazał, że to co tu usłyszał nie wie jak
skomentować,  bo odczuł to jakby seniorzy byli  jakoś manipulowani.  Przekazał,  że seniorzy
mają  swój  rozum,  chociaż  dopada  ich  alzheimer  i  demencja.  Dodał,  że  radni  zatwierdzają
do  budżetu  różne  projekty  dlaczego  więc  te  techniczne  aspekty  nie  były  rozpatrywane
w ubiegłym roku, wtedy nie byłoby nadziei  dla seniorów i dla społeczeństwa.  Teraz słyszy
niejako od medyka, że to nawet szkodzi. Dziwi się, że teraz radny stara się wybielać swoje
poprzednie stanowisko w sprawie tężni, sprawami lokalowymi dla seniorów. Radny Piotr Klima
ma  rację,  że  jest  źle  ale  czy  kiedyś  rada  od  siebie  zaproponowała  temat  sytuacji  bytowej
seniorów. Nie wystarczy tylko mówić, że tak trzeba, bo trzeba to zrobić. Ponownie przekazał,
że nie trzeba było dawać nadziei. Teraz więc najlepiej jak poprosi tych radnych aby stojąc przed
seniorami wyjaśnili motywację nie popierania tego wniosku. Dodał, że seniorzy daleko są od
gier i układów i nie chcą wiedzieć jakie są relacje między prezydentem, a radą. Istotnie seniorzy
mogą być rozjemcami ale w sprawach nie personalnych, istotnych dla mieszkańców. Teraz zaś
słyszy,  że jest  to walka może o przyszłe  wybory. Uznał,  że jest  to zgroza i nie wie co ma
powiedzieć w radzie seniorów, że wniosek nie przeszedł, że ważniejszy jest projekt na Ostrogu
i że za dużo jest już tężni. Wskazał, że to służy zdrowiu, a to co tam będzie wlewane to zależy
od tego kto to eksploatuje. Rolą rady jest nadzorowanie odpowiednich służb. Nie można z góry
mówić, że będzie źle. Następnie przekazał, że seniorów w Raciborzu jest ponad 30% i seniorzy
słuchają tego i dadzą odpowiednią ocenę. Już teraz zaprosił radnych na następne posiedzenie
rady  seniorów  w  dniu  10  października  aby  powiedzieć  seniorom,  że  zagłosowali  przeciw,
bo w zeszłym roku się pomyli. Zapytał czy to jest poważne, zmieniać teraz zdanie, wyciągając
jakieś  asy  z  rękawa,  które  mają  zniweczyć  poprzednią  opinię.  Uznał,  że  to  wstyd,  jak  tak
można. Dodał, że takie zagrywki go nie obchodzą ale byt mieszkańców tego miasta.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner zapytał kiedy pojawił się u państwa temat wprowadzenia
do budżetu tej autopoprawki. 

 Przewodniczący Rady Seniorów Bronisław Tomalik przekazał, że wczoraj.
 Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  przekazał,  że  autopoprawka  do  projektu  uchwały

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej wykreśla to zadanie z WPF. Przyjęcie tego
otworzy furtkę prezydentowi i nie będzie potrzebna już zgoda rady.                      

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że wystąpienie przewodniczącego rady seniorów
odbiera jakby dostał trochę po twarzy. Mimo wszystko uznał jednak, że przewodniczący go nie
słuchał. Zaskoczyło go najbardziej to, że seniorzy nie chcą wiedzieć. Dodał, że Rada seniorów
to nie jest organ co nie chce wiedzieć, powinien wiedzieć i powinien zabiegać o wiele rzeczy,
również o tą tężnię. Wskazał, że też jest za tym aby tą tężnię zbudować i problemem nie są tu
środki ale problem stylu załatwiania tych spraw. Nie da się zapomnieć o wszystkich rzeczach
i skupić tylko na tej jednej. Mając informację, że seniorzy wiedzieli o ty wczoraj to radni dzisiaj
czują się trochę pod płotem. Co więcej czuje się nawet postraszony. Wyjaśnił, że nie pracuje
w radzie  by szukać sobie jakiegoś powrotu, bo to go nie interesuje.  Stara się swoją wiedzę
właściwie wykorzystać. Odnosząc się do tego stylu uznał, że można było się dogadać, mimo
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że nie wszyscy myślą tak samo. Chodzi więc o ten sposób i to działanie wieczorne, które wyszło
nie po raz pierwszy. W żadnym wypadku nie boi się tego, że zostanie rozliczony, a być może
dla grona seniorskiego kiedyś jeszcze się przyda, a może już nie. Następnie przekazał, że radni
nie otrzymali odpowiedzi na pytanie, jakie lodowisko powstanie, bo to też jest ważne. Dodał,
że kompromis w tym zakresie był trudny. Zapytał więc jaki będzie dach i co pozostało z tych
ustaleń, a co nie, bo jeśli ustalenia miały się zmienić to wypadało się spotkać.          

 Radny Michał Szukalski (Ad Vocem) przykre jest to, że po raz kolejny prezydent pokazuje,
że nie chce. W sprawach, na których mu zależy potrafi załatwić tak aby wszystkie strony były
zadowolone.  Niestety  nie  w tej  sytuacji.  Dodał,  że  sprawa z  tężnią  solankową nie  wynikła
wczoraj.  Gdyby  była  dobra  wola  prezydenta,  zawsze  można  było  poprosić  przedstawicieli
klubów o spotkanie. Radni nikogo nie zamierzają pomijać, jednakże zagrywka prezydenta jest
celowa, żeby poinformować na ostatnią chwilę i włożyć kij w mrowisko, by seniorzy myśleli,
że to radni tego nie chcą. Radni też tego chcą, ale zagrywki prezydenta są poniżej pasa.   

 Radny Piotr  Klima  przekazał,  że  też  jest  zażenowany wypowiedzią  przewodniczącego  rady
seniorów.  Nie  można  tłumaczyć  się  demencją  czy  alzheimerem.  Nie  mówił  też,  że  tężnie
szkodzą,  nie  można  więc  przeinaczać  wypowiedzi,  bo  to  jest  kłamstwo.  Chodziło  o  to,
że lokalizacja tężni nie powinna być przy ruchliwej jezdni, istotne też jest co zasila tą tężnię.
Dodał, że radni o tym mówili rok temu, wskazywali różne lokalizacje. Nie są to więc argumenty
z  dzisiaj.  Może  tłumaczy  przewodniczącego  to,  że  przewodniczy  radzie  seniorów  przy
prezydencie i te współzależności sprawią, że organizacje otrzymają parę groszy. Podobnie było
przy windzie.    

 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) przekazała, że rada przyjęła do budżetu budowę tej
tężni, rozumie też, że są zadania podzielone. Ostatnim razem miano dołożyć do tego projektu
200.000 zł., radni wówczas się nie zgodzili. Uznała, że rezygnowanie dzisiaj z tego bo jest to
droższe nie jest dobrą drogą. Poza tym wskazała, że będzie to prawdziwa tężnia solankowa,
większa niż ta w ZSOMS. Wiadomo, że jest droższa, bo wszystko teraz jest droższe i rozumie,
że dlatego teraz radni zmieniają zdanie. Niemniej sama przypuszczała, że jak będzie kolejny
przetarg to będzie drożej. Podkreśliła na koniec, że za tym głosowali razem wszyscy radni.   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że dobrze jest rozwiać wątpliwości i opierać się na
faktach. W związku z tym cytując statut przekazał, że to przewodniczący rady udziela głosu
osobie nie będącej radnym, wyjątkiem jest raport o stanie miasta gdy mieszkańcy mogą zabierać
głos  po  spełnieniu  określonych  warunków.  Prerogatywy  więc  należą  wyłącznie  do
przewodniczącego rady. Odnosząc się do wypowiedzi radnego Piotra Klimy wyjaśnił,  że nie
istnieje taka instytucja jak rada seniorów przy prezydencie, a insynuowanie, że ktoś może za coś
jakieś pieniądze dostać uznał za niedopuszczalne. 

 Radny Piotr Klima przekazał, że mówił o środkach dla organizacji. 
 Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  poprosił  aby  nie  przerywać  prezydentowi,  mimo

że radny Piotr Klima mówił o czymś innym, a prezydent o czymś innym.       
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że do wielu rzeczy się nie odnosi, bo nie dotyczą

tej zmiany budżetu. Dodał, że nie jest żadnym problemem odpowiedzieć na pytania jakie padły,
niemniej nie dotyczą one tej zmiany budżetu. W kwestii lodowiska przekazał, że widząc jak
galopują ceny podjął decyzję o budowie lodowiska w takiej wersji, która jest najkorzystniejsza
dla mieszkańców i gwarantuje, że to się obroni jak już będzie stało, podobnie jak żłobek.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał,  że rozumie,  że prezydent wrócił  do wersji
pierwotnej,  czyli  ślizgawki  przykrytej  namiotem.  W  tym  momencie  uznał,  że  lepsze  jest
patrzenie w przyszłość i zbudowanie czegoś raz a porządnie, czyli z pompom ciepła, z solarami.
Tak jak wypowiadał się naczelnik edukacji. Dodał, że wcześniej prezydent zapewniał radnych,
że  lodowisko  będzie  miało  normalna  konstrukcje  dachu,  która  umożliwi  ustawienie
fotowoltaiki, bo główny koszt lodowiska to koszt energii. Szkoda, że to myślenie się rozmija i te
uzgodnienia  i  zapewnienia  na sesji.  Uznał,  że  gdy prezydent  zmienił  koncepcję  to  należało
wszystkich o to zapytać. Tego pytania niestety zabrakło i jest to bardzo złym znakiem do tej
naszej dalszej współpracy. Uznał, że w jego ocenie nie należy iść w stronę robienia ślizgawki
ani w tym roku, ani za rok ale wrócić do tematu kiedy będą lepsze czasy, kiedy unormuje się
sytuacja. Środki te można przeznaczyć na inne potrzeby. Wskazał, że to nie miało być tylko
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lodowiska, ale obiekt miał pełnić i inne funkcje. Czuje się więc oszukany przez prezydenta,
bo o czymś innym zapewniał radnych.              

 Radna  Anna  Szukalska  przekazała,  że  jest  zażenowana  tym,  że  prezydent  zaprosił
przedstawiciel seniorów i trzymał ich pięć godzin, bo można było to przesunąć i omawiać na
początku.  Skoro  prezydent  wiedział  o  tej  autopoprawce  to  można  było  to  zaproponować.
Dalej uznała, że seniorzy też chyba tego nie do końca rozumieją,  bo skoro rada ma zmiany
do  wieloletniej  prognozy  finansowej  i  zmiany  te  zostaną  przyjęte,  to  żadna  autopoprawka
prezydenta  nie  byłaby  potrzeba,  bo  mógłby  sam zwiększyć  środki.  W związku  z  tym jest
to forma manipulacji  i  może to być celowe mieszanie.  Odnosząc się do obecnych seniorów
przekazała, że jest jej przykro bo swego czasu zapraszała przewodniczącego na komisje i nie
chciał przyjść, a  dzisiaj na sesji się pojawił. Niemniej ceni to zaangażowanie. Dalej wskazała,
że zaproponowała też seniorom, że przyjdzie do ich kół by wysłuchać ich opinii w związku
z tą kadencją, a także by usłyszeć propozycje do przyszłorocznego budżetu. Usłyszała jednak
jedynie  nie,  ponieważ  seniorzy  boja  się  polityki,  a  prezydent  na  wszystko  daje.  Następnie
przekazała,  że  chce  teraz  zgłosić  poprawki  do  budżetu  jakie  wynikają  z  dzisiejszych
okoliczności i z informacji uzyskanych z przekazów medialnych. W związku z powyższym w
formie poprawki w imieniu dwóch klubów odczytała zmiany do projektu uchwały w sprawie
zmiany uchwały budżetowej: 
W załączniku Nr 4 do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej proponuje się: 
- w dziale 600 Transport i łączność, w rozdziale 60004 Lokalny transport zbiorowy wykreślić
zadanie nr 00-004/DM Dopłaty do komunikacji miejskiej w kwocie 720.000,-.
-  w  dziale  700  Gospodarka  mieszkaniowa,  w  rozdziale  70001  Zakłady  gospodarki
mieszkaniowej  wykreślić  zadanie  nr  22-164/LOK Budowa śmietnika  przy  ul.  Stalmacha  na
działce  3536/174  o  wartości  60.000.  W  tym  samym  dziale  i  rozdziale  zmniejszyć
o  300.000  -  wartość  zadania  nr  22-165/LOK  Przebudowa  podwórka  przy
Placu Dominikańskim.
- w załączniku Nr 4 do Uchwały Nr XXXVIII/552/2021 z dnia 22 grudnia 2021 r. z późn.
zmianami  w dziale  926 Kultura  fizyczna,  w rozdziale  92601  Obiekty  sportowe  zmniejszyć
wartość  zadania  nr  21085/PKT  Raciborskie  Centrum  Aktywnej  Integracji  Społecznej
o kwotę 700.000,-. 
-  w  projekcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy  finansowej  w  wykazie
przedsięwzięć  do  WPF  zmienić  treść  zadania  nr  1.3.2.8  Raciborskie  Centrum  Aktywnej
Integracji Społecznej poprzez wykreślenie kwoty 7.200.000 w pozycji Limit 2023.
- w załączniku Nr 4 do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej w dziale 700
Gospodarka mieszkaniowa, w rozdziale 70001 Zakłady gospodarki mieszkaniowej zwiększyć
wartość zadania nr 22-110/LOK Modernizacja  lokali  wchodzących w skład mieszkaniowego
zasobu Gminy Miasta Racibórz 0 1.780.000.
-  w  związku  z  brakiem  zaufania  do  prezydenta  i  złamaniem  obietnicy  w  stosunku
do  budowy  lodowiska  i  podniesienia  udziałów  w  spółce  Unia  w  § 2  w  Uchwale
Nr XXXVIII/552/2021 Rady Miasta Racibórz z dnia 22 grudnia 2021 r. Uchwała Budżetowa
Miasta Racibórz na 2022 r. skreśla się pkt 2 dotyczący przekazywania uprawnień Prezydentowi
Miasta  w  zakresie  dokonywania  zmian  w  planie  wydatków  z  jednoczesnym  dodaniem  w
podstawie prawnej dzisiejszej uchwały o zmianie budżetu miasta na 2022 r. art. 258 ustawy o
finansów publicznych. 
Na koniec w związku ze zgłoszonymi poprawkami poprosiła o zarządzenie przerwy.   

 Radny  Leon  Fiołka  (Ad  Vocem)  wskazał,  że  mowa  jest  o  prawdomówności,  a  dwa  razy
tu usłyszał, że w wieloletniej prognozie finansowej nie ma nic o tężni, w związku z tym odesłał
radnych do uchwały, do przedsięwzięcia 1.3.2.14, które wyraźnie mówi o budowie tężni. 

 Przewodniczący Rady Marian Czerner wyjaśnił, że to chyba jakieś przekłamanie bo nie kojarzy
aby  ktoś  użył  takiego  sformułowania,  że  nie  ma  takiego  zadania  w wieloletniej  prognozie
finansowej. 

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  do  prerogatyw  rady  należy  możliwość
upoważnienia  lub  cofnięcia  upoważnienia  prezydentowi  do  zmian  w  budżecie  w  ramach
działów w firmie  zarządzeń.  Problem polega  na tym, że  gdy teraz  nastąpiłoby cofnięcie  to
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wykreślenie  tego z  w WPF-u uniemożliwi  zastosowanie  tego,  będzie  to  musiało  wrócić  na
następną sesję, albo mogłoby zostać jeszcze zgłoszone i teraz jeżeli będzie taka konieczność. 

 Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  przekazał,  że  przerwa  niezbędna  jest  do  rozesłania
radnym zaprezentowanych poprawek oraz do przygotowania głosowań. Następnie zarządził pół
godziny przerwy. Przerwa od godz. 20:51 do 21:29. 

 Po przerwie Przewodniczący Rady Marian Czerner zarządził sprawdzenia kworum. Następnie
przekazał, że w sesji uczestniczy 17 radnych, Rada jest więc władna do podejmowania uchwał.  

 Radna Anna Wacławczyk odnosząc się do zaproponowanych poprawek dwóch klubów radnych
wskazała,  że  zmiany  nie  zostały  przygotowane  w przeciągu  10 minut  i  z  punktu  widzenia
pozostałych radnych nie ma sensu nad nimi głosować. Nie wie czy miało to być śmieszne,
czy  żenujące,  albo  ani  jedno  ani  drugie.  Odwołując  się  do  wszelakich  wartości,  które  są
tu przekazywane tym którzy nie chcą współpracować, wskazała, że radni tych klubów działają
tak samo. Rozumie więc, że te zmiany i tak zostaną przegłosowane więc przekazała, że oni
w tym cyrku uczestniczyć nie będą. Dodała, że nie wie czy najbardziej powinno to martwić
mieszkańców, bo czy wyrzucenie dopłaty do komunikacji  miejskiej,  ma od jutra  skutkować
tym, że nie będą kursować autobusy miejskie. Zapewne zostało to przemyślane przez te ostanie
dni czy tygodnie, które poświęcono na przygotowanie zmian do projektu uchwały. Na koniec
wychodząc  sali życzyła radnym miłego wieczoru.      

 Radna Zuzanna  Tomaszewska  zwróciła  uwagę,  że  zmiana  związana  z  tężnią  i  podniesienie
dopłaty z 200.000 do 375.000 zł bo inwestycja jest droższa jest zupełnie innym wprowadzeniem
zmiany  niż  to  co  radni  dzisiaj  zaproponowali.  Uznała  więc,  że  poprawki  radnych  zostały
przygotowane dużo wcześnie,  niezależnie  od tego czy byłaby druga autopoprawka czy nie.
W związku  z  tym oświadczyła,  że  również  nie  będzie  brała  udziału  w  dalszych  obradach.
Dodała,  że  bez  żadnego  uzasadnienia  wprowadza się  zmiany  i  to  nie  jeden  punkt  i  jest  to
przerzucanie pieniędzy z jednego worka do drugiego.     

 Przewodniczący Rady Marian Czerner w związku z brakiem zgłoszeń zamknął dyskusje w tym
punkcie  obrad  i  przekazał,  że  najpierw będzie  przegłosowana druga autopoprawka,  później
pierwsza autopoprawka, następnie zmiany zaproponowane w poprawce klubów radnych i na
koniec cała uchwała ze zmianami. 

 Radna Anna Szukalska dopytała czy w pierwszej kolejności będzie głosowana autopoprawka
w której są środki na tężnię, wskazując jednocześnie na wyjście z sali niektórych radnych.  

 Przewodniczący  Radny  Marian  Czerner  wskazał,  że  jest  to  właśnie  druga  autopoprawka
i rozumie, że ci radni, którzy wyszli nie chcą się w tej sprawie wypowiadać. Następnie zarządził
głosowania. 

Głosowano w sprawie:
przyjęcia drugiej autopoprawki uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 r.
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10
Wyniki imienne:
ZA (13)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (10)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk

Głosowano w sprawie:
przyjęcia pierwszej autopoprawki do projektu uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 
2022 r. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10
Wyniki imienne:
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ZA (13)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (10)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk

Głosowano w sprawie:
przyjęcia poprawek zgłoszonych przez radną Annę Szukalską w imieniu dwóch klubów. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10
Wyniki imienne:
ZA (13)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (10)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk

Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 r. wraz z przyjętymi 
autopoprawkami Prezydenta Miasta i poprawkami radnych. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10
Wyniki imienne:
ZA (13)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (10)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/660/2022 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok.

12. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner zapytał czy są uwagi radnych do autopoprawki, która nie
była procedowana na komisjach. Uwag nie zgłoszono. 

 Radny  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  Komisji  RGBiF  pozytywnie  zaopiniowała  projekt
przedmiotowej uchwały. 

 Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że do tej uchwały została też zgłoszona przez
radną Annę Szukalską poprawka w imieniu dwóch klubów. Poprosił o ponowne jej zgłoszenie.

 Radna Anna Szukalska  przekazała,  że  w projekcie  uchwały w sprawie zmiany wieloletniej
prognozy finansowej wnosi się aby w wykazie przedsięwzięć do WPF zmienić treść zadania
nr  1.3.2.8 Raciborskie  Centrum Aktywnej  Integracji  Społecznej  poprzez  wykreślenie  kwoty
7.200.000,- w pozycji Limit 2023.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner zarządził głosowanie, najpierw autopoprawki 
prezydenta, następnie poprawki klubów radnych i na koniec całej uchwały ze zmianą WPF. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
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finansowej.

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10
Wyniki imienne:
ZA (13)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (10)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk

Głosowano w sprawie:
przyjęcia poprawki zgłoszonej przez radną Annę Szukalską w imieniu dwóch klubów radnych. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10
Wyniki imienne:
ZA (13)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (10)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk

Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz z przyjętą 
autopoprawką Prezydenta Miasta i poprawką radnych.
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10
Wyniki imienne:
ZA (13)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (10)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/661/2022 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

− Radna Anna Szukalska przedstawiła wniosek formalny o zmianę porządku obrad, aby w tym 
miejscu wprowadzić uchwałę w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXI/453/2009 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 29 kwietnia 2009 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania 
udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Prezydenta Miasta Racibórz. Dodała, że 
nie jest to sprawa nowa, ale niejako pokłosie rozstrzygnięcia nadzorczego wojewody z 
października, kiedy rada zmieniła tą uchwałę ale wojewoda ją uchylił wskazując między 
innymi, że nie można uchwałą, aktem prawa miejscowego uchylać uchwały zwykłej. Dlatego 
też dzisiaj została przygotowana uchwała tylko uchylająca wcześniejszą uchwałę.     

− Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji w zakresie 
zgłoszonego wniosku formalnego zarządził 5 minutową przerwę celem przygotowania 
głosowanie. Przerwa od godz. 21:52 do godz. 22:04.

− Po przerwie Przewodniczący Rady Marian Czerner zarządził głosowanie wniosku formalnego o
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zmianę porządku obrad. 
Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXI/453/2009 
Rady Miasta Racibórz z dnia 29 kwietnia 2009 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia, 
cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Prezydenta Miasta 
Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10
Wyniki imienne:
ZA (13)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (10)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk

Rada przyjęła wniosek o zmianę porządku obrad. 

13. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXI/453/2009 Rady Miasta Racibórz z dnia 
29 kwietnia 2009 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji
w spółkach prawa handlowego przez Prezydenta Miasta Racibórz.

− Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXI/453/2009 Rady Miasta Racibórz z 
dnia 29 kwietnia 2009 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i 
akcji w spółkach prawa handlowego przez Prezydenta Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10
Wyniki imienne:
ZA (13)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (10)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/662/2022 w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXI/453/2009 Rady
Miasta Racibórz z dnia 29 kwietnia 2009 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i 
zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Prezydenta Miasta Racibórz. 

14. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i braku chętnych 
do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11
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Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (11)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/663/2022 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Raciborskiemu.

15. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/321/2020 Rady Miasta Racibórz z dnia 30 
września 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu 
położonych w Raciborzu w rejonie ul. Rudzkiej.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/321/2020 Rady Miasta Racibórz z dnia
30 września 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu 
położonych w Raciborzu w rejonie ul. Rudzkiej.
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11
Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (11)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/664/2022 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/321/2020 Rady 
Miasta Racibórz z dnia 30 września 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
własności działek gruntu położonych w Raciborzu w rejonie ul. Rudzkiej.

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu przy ul. Rudzkiej.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu przy ul. Rudzkiej.
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11
Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
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Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (11)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/665/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Rudzkiej.

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w 
Raciborzu przy ul. Agaty, ul. Koszalińskiej oraz przy ul. Rudzkiej.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w 
Raciborzu przy ul. Agaty, ul. Koszalińskiej oraz przy ul. Rudzkiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11
Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (11)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/666/2022 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 
działek położonych w Raciborzu przy ul. Agaty, ul. Koszalińskiej oraz przy ul. Rudzkiej.

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w 
Raciborzu przy ul. Królewskiej.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w 
Raciborzu przy ul. Królewskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11
Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (11)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk
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Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/667/2022 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 
działek położonych w Raciborzu przy ul. Królewskiej. 

19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności działek gruntu, 
położonych w Raciborzu przy ul. Odrodzenia.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności działek gruntu, 
położonych w Raciborzu przy ul. Odrodzenia.
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11
Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (11)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/668/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności 
działek gruntu, położonych w Raciborzu przy ul. Odrodzenia.

20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Włoskiej 5 i 8.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Włoskiej 5 i 8. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11
Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (11)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/669/2022 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. 
Włoskiej 5 i 8. 
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21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu przy ulicy Rybnickiej.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu przy ulicy Rybnickiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11
Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (11)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/670/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy ulicy Rybnickiej. 

22. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej położonej 
w Raciborzu przy ulicy Londzina nr 49.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP negatywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF negatywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk poprosił o umożliwienie złożenia wyjaśnień 
przed podjęciem ostatecznej decyzji. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że wczoraj dość intensywnie rozważano ten temat na 
spotkaniu. Rzeczywiście nie chodzi o to, aby ten budynek stał i straszył, większość elewacji tam
jest już zadbana są to prywatne własności. Pytanie jest jedno od nas wszystkich, czy będą 
warunki sprzedaży w postaci okresu do podjęcia modernizacji tego budynku i jego 
zakończenia?

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Małgorzata Rudnicka – Głowińska 
przekazała, że do tej pory w budynkach, które typujemy do sprzedaży, takie obostrzenia 
zawieramy,więc w jej ocenie w przypadku tego budynku również należałoby zawrzeć terminy 
chociażby do prowadzenia remontu kompleksowego, czy zgodnie z przeznaczenie w planie. 
Tutaj mamy też troszeczkę inną sytuację w porównaniu do innych budynków, bo ten budynek 
akurat, jeżeli chodzi o elewację zewnętrzną i o dach, ten remont został przeprowadzony 
kompleksowo w 2011 roku, więc on jakby już warunkowo z zewnątrz wygląda w miarę dobrze. 
Jego stan techniczny wewnątrz jest określony jako zły. Ale w jej ocenie tak jak zarówno przy 
nieruchomościach niezabudowanych czy zabudowanych, my zawsze terminy czy 
zagospodarowania, czy jakiegoś remontu zobowiązania wskazujemy. Daleka jest od tego, żeby 
sprzedać tą nieruchomość dla samej sprzedaży, nie mając gwarancji, że inwestor po prostu
nie dokona pewnych tam remontów, usprawnień. Dalej przekazała informację na temat stanu 
prawnego bezpośredniego sąsiedztwa. Budynek, który jest oznaczony numerem 47 stanowi 
współwłasność prywatną i współwłasność gminy. Gmina ma mniejszościowy udział. Kolejna 
kamienica 48 jest całkowicie prywatna. Kamienica Londzina 48a jest całkowicie prywatna,  
Londzina 50 jest to własność osób fizycznych i jest również udział gminy. Zostały tam trzy 
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lokale mieszkalne, pustostany. Kolejna kamienica Londzina 51 budynek jest prywatny, 
Londzina 52 również pełna własność. Londzina 53 również pełna własność, bez udziału gminy. 
I ostatnia posesja na tej ulicy Londzina 54 również w całości prywatna. Jeżeli chodzi o 
wysiedlenie czy rozwiązanie umów najmu, które w tym budynku obowiązywały, to MZB 
informuje, że lokale zostały opuszczone, umowy zostały rozwiązane już w 2017 roku, w 2019, i
w 2021 roku. Kiedy w 2021 r. budynek został opuszczony zapadła decyzja,że budynek zostanie 
przeznaczony do sprzedaży. Stan techniczny budynku jest zły. Osoby, które tam zrezygnowały 
z najmu, znalazły inne lokale, w którym prowadzą dalszą działalność, względem lokal 
mieszkalny, który też był do dyspozycji. Stan prawny jest więc w pełni uregulowany. Po decyzji
prezydenta, że budynek ma być przygotowany do sprzedaży, sporządzono całą dokumentację 
inwentaryzacji, dokonano podziału geodezyjnego, żeby zapewnić temu budynkowi od zaplecza 
kolejną działkę. Bardzo istotną rzeczą jest też to, że z podmiotem prywatnym mamy 
ustanowioną na rzecz gminy służebność przejścia i dojazdu do wszystkich działek w podwórku, 
zarówno tam, gdzie jesteśmy właścicielami 100% jako gmina i tam, gdzie mamy udziały. 
Służebności są więc zabezpieczone dla każdej z tych nieruchomości. Sprzedaż ta jak najbardziej
jest więc zasadna.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner podziękował za bardzo wyczerpującą odpowiedź. 
Następnie z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej 
położonej w Raciborzu przy ulicy Londzina nr 49.
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11
Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (11)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/671/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
zabudowanej położonej w Raciborzu przy ulicy Londzina nr 49. 

 Radna Anna Szukalska zwróciła się z prośbą o zarządzenie przerwy
 Przewodniczący Rady Marian Czerner zarządził 15 minutowa przerwę. Przerwa od godz. 22:33 

do godz. 23:50.
 Po przerwie Przewodniczący Rady Miasta Marian Czerner przeprosił za przedłużoną przerwę, 

ale ze względu na dodatkowe wnioski radnych, które wpłynęły podczas przerwy należało 
przygotować dodatkowe materiały do dalszego procedowania, które musiały zostać uzgodnione 
z radcami prawnymi.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że biorąc pod uwagę postawę na dzisiejszej sesji części 
radnym, w tym przewodniczącej Komisji Skarg Wniosków i Petycji oraz przewodniczącej 
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Rekreacji i Opieki Społecznej, w tym ostentacyjne 
opuszczenie głosowania przewidując wyniki, które się zresztą w głosowaniach nie potwierdziły.
Lekceważenie obowiązków radnego, to jednak jest Rada Miasta Racibórz, to nie jest 
piaskownica, nie zostawia się zabawek, nie obraża się i nie idzie się do domu. Proceduje się 
porządek do samego końca. Dodał, że demokracja polega na tym, że większość w radzie ma 
prawo również do decydowania o kształcie podejmowanych uchwał. Oczywiście przy dyskusji i
możliwości zmian tych stanowisk w trakcie procedowania. W związku z powyższym zgłosił 
wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez dodanie trzech projektów uchwał. 
Następnie kolejno odczytał treść następujących uchwał: 
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1) Uchwały w sprawie odwołania radnej z funkcji przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji Rady Miasta Racibórz.  
2)  Uchwały w sprawie odwołania radnej z funkcji przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu, Rekreacji i Opieki Społecznej Rady Miasta Racibórz. 
3) Uchwały w sprawie zmiany uchwały numer I/5/2018 z dnia 21 listopada 2018 roku w 
sprawie wyboru przewodniczących  Komisji Rady Miasta Racibórz. 
Następnie dodał, że po zmianie porządku obrad zostaną zgłoszone kandydatury.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner zapytał czy jest zdanie przeciwne wnioskowi. Następnie 
z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie wniosku formalnego. 
Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad następujących uchwał: 
1) Uchwała w sprawie odwołania radnej z funkcji przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji Rady Miasta Racibórz.
2) Uchwała w sprawie odwołania radnej z funkcji przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu, Rekreacji i Opieki Społecznej Rady Miasta Racibórz.
3) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/5/2018 z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie 
wyboru przewodniczących komisji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11
Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (11)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk

Rada przyjęła wniosek o zmianę porządku obrad.

23. Uchwała w sprawie odwołania radnej z funkcji przewodniczącej Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że treść uchwał została przedstawiona przez 
wnioskodawcę. Następnie zapytał radców prawnych czy najpierw rada musi podjąć głosowanie 
w temacie odwołania z funkcji, a później projektu, czy przegłosować projekt uchwał w którym 
zapisany jest ten punkt w §1? Uzyskując odpowiedź, że wystarczy głosowanie uchwały, przy 
braku zgłoszeń do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie odwołania radnej z funkcji przewodniczącej Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11
Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (11)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk
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Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/672/2022 w sprawie odwołania radnej z funkcji przewodniczącej 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz. 

24. Uchwała w sprawie odwołania radnej z funkcji przewodniczącej Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu, Rekreacji i Opieki Społecznej Rady Miasta Racibórz.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie odwołania radnej z funkcji przewodniczącej Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu, Rekreacji i Opieki Społecznej Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11
Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (11)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/673/2022 w sprawie odwołania radnej z funkcji przewodniczącej 
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Rekreacji i Opieki Społecznej Rady Miasta Racibórz.

25. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/5/2018 z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie 
wyboru przewodniczących komisji Rady Miasta Racibórz.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że w wyniku podjęcia poprzednie uchwały o 
odwołaniu z funkcji przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Rekreacji i Opieki 
Społecznej Rady Miasta Racibórz, w tej chwili potrzebujemy uzupełnić to stanowisko. Zatem 
poprosił o zgłoszenia kandydatur na stanowisko przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu i Rekreacji i Opieki Społecznej Rady Miasta Racibórz. 

 Radna Justyna Henek-Wypior  zgłosiła kandydaturę radnego Michała Kuligi.
 Przewodniczący Rady Marian Czerner zapytał czy są jeszcze jakieś inne zgłoszenia? Innych 

zgłoszeń nie było. Wobec czego zapytał czy radny Michał Kuliga wyraża zgodę na 
kandydowanie.

 Radny Michał Kuliga wyraził zgodę.
 Przewodniczący Rady Marian Czerner zapytał radców prawnych czy skoro jest tylko jeden 

kandydat to można przejść do głosowania całej uchwały, czy powinno się przegłosować jeszcze 
kandydaturę w oddzielnym głosowaniu, a potem projekt uchwały? Uzyskując odpowiedź, że nie
ma takiej potrzeby, zarządził głosowanie uchwały z uzupełnionym zapisem w §1 ust. 3 o 
nazwisko  radnego Michała Kuligi, który otrzymuje następujące brzmienie: „3. W wyniku 
głosowania na stanowisko przewodniczącego przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i 
Rekreacji Opieki Społecznej Rady Miasta Racibórz wybrano radnego Michała Kuliga. Dodał 
też, że w złożonym projekcie uchwały został wykreślony i zaparafowany podwójny zapis „z 
dnia 21 listopada 2018 roku”. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr I/5/2018 z dnia 21 listopada 2018 r. w 
sprawie wyboru przewodniczących komisji Rady Miasta Racibórz z uzupełnionym imieniem i 
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nazwiskiem radnego Michała Kuligi. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11
Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (11)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/674/2022 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/5/2018 z dnia 21 
listopada 2018 r. w sprawie wyboru przewodniczących komisji Rady Miasta Racibórz.

26. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 
listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że w kolejnych uchwałach chodzi  o 
wykreślenia radnego Henryka Mainusza z Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i 
Finansów i wprowadzenia go do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Dodał, że jest to 
stanowisko klubu radnych Razem dla Raciborza, po tym jak z członkostwa  w Komisji Skarg i 
Wniosków o Petycji zrezygnował radny Eugeniusz Wyglenda. Ponieważ została podjęta 
uchwała w sprawie odwołania z funkcji przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 
Rekreacji Zuzanny Tomaszewskiej w przedmiotowej uchwały dodaje się zapis o tym, że to w 
§3 pkt 1 przy nazwisku i  imieniu Tomaszewska Zuzanna wykreśla się zapis „przewodnicząca 
komisji”, a w §3 w ust. 8 przy imieniu i nazwisku Kuliga Michał wprowadza się zapis 
„przewodniczący komisji”. Następnie z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził 
głosowanie uchwały wraz z uzupełnionymi zapisami.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 
listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz wraz z
dodatkowym zapisem o zmianie treści paragrafu 3 t.j. wykreślenie w pkt. 1 "Przewodnicząca 
komisji" i dopisaniu w pkt. 8 przy nazwisku Kuliga Michał - "Przewodniczący komisji". 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11
Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (11)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/675/2022 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta 
Racibórz.
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27. Uchwałą w sprawie zmiany Uchwały Nr I/7/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 
listopada 2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i wyboru 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że w puste miejsce po rezygnacji radnego 
Eugeniusza Wyglendy, został wprowadzony decyzją klubu Razem dla Raciborza radny Henryk 
Mainusz. Jednocześnie z uwagi na fakt odwołania z funkcji przewodniczącej Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji Miasta Racibórz radnej Anny Ronin, trzeba uzupełnić ten projekt uchwały o
punkt z podaniem nowego przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Zatem 
poprosił o przedstawienie kandydatur spośród osób, które zasiadają w tej komisji.

 Radny Eugeniusz Wyglenda zaproponował Henryka Mainusza na przewodniczącego Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji w uzgodnieniu z klubem Razem dla Raciborza.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner zapytał  czy radny Henryk Mainusz się zgadza?
 Radny Henryk Mainusz potwierdził zgodę. 
 Przewodniczący Rady Marian Czerner zapytał czy są inne kandydatury. Innych kandydatur nie 

zgłoszono w związku z tym zaproponował uzupełnienie treści uchwały poprzez dopisanie ust. 3 
w §1. - „W głosowaniu na stanowisko przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
Rady Miasta Racibórz wybrano radnego Henryka Mainusza. Niemniej zapytał radców 
prawnych, czy tutaj ze względu na to, że jakby konsekwencją podjętej wcześniej uchwały 
wprowadza się  zmianę w tym ust. 3 dotyczącą nowego przewodniczącego komisji, rada musi 
oddzielnie jeszcze przegłosować treść tej zmiany uchwały? Czy po prostu zmiany są 
konsekwencją podjętej wcześniej uchwały? Uzyskując odpowiedź, że należy głosować 
oddzielnie, najpierw zarządził głosowanie nad kandydaturą radnego Henryka Mainusza na 
stanowisko przewodniczącego komisji i drugie głosowanie  już nad projektem uchwały w 
całości.
Głosowano w sprawie:
wyboru radnego Henryka Mainusza na Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11
Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (11)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr I/7/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 
listopada 2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i wyboru 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz wraz z 
dopisaniem następującej zmiany treści w §1 ust 3 w  "W wyniku głosowania na stanowisko 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz wybrano radnego 
Henryka Mainusza". 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11
Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
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NIEOBECNI (11)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLVI/676/2022 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/7/2018 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji i wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz.

28. Wolne wnioski i informacje.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy w uzupełnieniu informacji z początku sesji przedstawił 
radnym bieżącą realizację uchwał Rady Miasta poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację 
uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje
stanowią zał. Nr 3 do protokołu.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner w związku z zaproszeniem radnych do odwiedzania 
żłobka wystosowanym przez naczelnika Wydziału Edukacji poprosił radnych o zwrotną 
informację, która pozwoli później ustalić konkretny termin. 

29. Zakończenie sesji.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął XLVI 
sesję Rady Miasta Racibórz, godz. 00:36 dnia 1 września 2022 r. 

                                                                                   Przewodniczący Rady

                                    Marian Czerner 

Przygotował: Leszek Jureczko
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